

**မေတ္တာသည် ရန်ကင်းငြိမ်း၏**

အကြင်သူသည် သတ္တဝါအားလုံးတို့အပေါ်၌ မေတ္တာစိတ်အဖို့အစရှိသည် ဖြစ်၍ တစ်စုံတစ်ယောက်ကိုမျှ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း မညှဉ်းဆဲ၊ သူတစ်ပါးကိုလည်း မသတ်ဖြတ်စေ၊ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း အနိုင်မယူ၊ သူတစ်ပါးတို့ကိုလည်း အနိုင်မကျင့်စေ၊ ထိုမေတ္တာပွားသူအား တစ်စုံတစ်ခုသော အတွင်းရန်၊ အပြင်ရန် ဟူ၍ မရှိနိုင်။ (အင်္ဂုတ္တိုရ်ပိဋကော်၊ ပထမတွဲ၊ မေတ္တသုတ်-၄၄၃။)

## ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပီမာန်စာမူဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

### ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ဆုများချီးမြှင့်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပီမာန်စာမူဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရရှိသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဆုရစာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာ့စာပေယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအဖြာဖြာသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး ယနေ့အထိရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာစာဆိုတော်ကြီးများကလည်း စာကောင်းပေမန်များကို အမြောက်အမြား ရေးသားဖွဲ့ဆိုခဲ့ပြီး မြန်မာစာပေကို အစဉ်အဆက် လက်ဆင့်ကမ်းပေးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ စာပေသည် ရုပ်ရှင်၊ ဝိသေသဘာဝအနုပညာများ၏ ပင်မဇာတ်မြစ်ဖြစ်သည့်အပြင် အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာ၊ ယဉ်ကျေးမှုအဖြာဖြာတို့ပေါင်းဆုံရာနယ်ပယ်ကြီးဖြစ်သည်နှင့်အညီ “စာပေမြင့်မှ လူမျိုးမြင့်မည်” “စာပေပျောက်ရင် လူမျိုးပျောက်မည်” ဟု ဆိုစမှတ်ပြခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

စာပေဟူသည် လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်း၏ အယူအဆ သတ်မှတ်ချက်နှင့် တန်ဖိုးကို ထင်ဟပ်စေသည့် ကြားခံဖြစ်သည်ဟု ပြန်ဆိုကြပါကြောင်း၊ စာပေသမိုင်းနှင့် လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းသမိုင်းသည်လည်း ယှဉ်တွဲ၍ နေပြီး အချင်းချင်းကျွန်းကင်းမှီ ကိုင်းကျွန်းမှီ ရှိနေကြပါကြောင်း၊ လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းမရှိဘဲ စာပေအသက်ရှည်ရိုး မရှိနိုင်သကဲ့သို့ စာပေမရှိသည့် လူ့ဘောင်အသိုင်းအဝိုင်းမှာလည်း ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးရှင်သန်နိုင်ရန် များစွာခက်ခဲမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေကို လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ဆုတ်ယုတ်စေရေးသာမက အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ် နိုးကြားတက်ကြွစေရေးအတွက် ထိရောက်သည့် လှုံ့ဆော်မှုအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်သည်ကို သိရှိလာသည်နှင့်အမျှ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း မမှန်မကန်လုပ်ဆောင်နိုင်သည့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း နိုင်ငံအကြီးအကဲများ၊ နိုင်ငံရေးသမားများ၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ၊ အစိုးရဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူများ၏ တစ်ဖက်စောင်းနင်း လုပ်ဆောင်မှုများကိုလည်း သက်ဆိုင်သည့် စာရေးသူများက မီးမောင်းထိုးဝေဖန်ထောက်ပြနိုင်စွမ်းရှိသည်ကို အားလုံး သိရှိကြပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား (မြို့မကျောင်း) အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိသူများနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လေတို၊ လေအောင်

စိုက်အောင်စိုက်နာ

အစာအိမ်အရွှေ့ပေါက်

အစာအိမ်ဝေဒနာ အားလုံးအတွက်.....

## ခရော့ပေးလ်-ဒါက်စ်

Kremil-S® တစ်ခုတည်းကသာ အထိရောက်ဆုံးမှ အလျင်မြန်ဆုံး သက်သာပျောက်ကင်းစေမိတယ်။

ကြေးမုံစာတည်းရှုထောင့် ၁၃-၁၂-၂၀၁၅ တနင်္ဂနွေနေ့

တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ခံမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဟု ခေါ်ဆိုသော မိဒီယာကဏ္ဍသည် နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသောမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ နိုင်ငံတာဝန်စတင်တာဝန်ယူစဉ်အချိန်က အရေးကြီးသောမိဒီယာကဏ္ဍကို အလေးထားဦးစားပေးခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။ ကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ ဘက်မလိုက်ဘဲ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျကျ ဝေဖန်ထောက်ပြရေးသားသည့် စာနယ်ဇင်းများ၏ အရေးပါမှုကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုခဲ့သည်။

ပါအတိုင်း သတင်းမီဒီယာကောင်စီဝင်များအား ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့ပြီး ယမန်နေ့က နိုင်ငံတော်သမ္မတရွှေမောက်တွင် ကတိသစ္စာပြုခဲ့ကြသည်။ သတင်းမီဒီယာကောင်စီသည် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းခြင်းနှင့် အရေးယူခြင်းအတွက် ဥပဒေအရဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သော အခွင့်အာဏာရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု ဆိုထားသည်။ ထို့ကြောင့် နောင်ကာလတွင် မိဒီယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများ၊ ပြဿနာများ၊ ကျင့်ဝတ်ဖောက်ဖျက်မှုများ၊ ဥပဒေပြစ်ဒဏ်များအထိ သတင်းမီဒီယာကောင်စီက စိစစ်ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား ၂၀၂၀ ခုနှစ်အတွင်း ထိပ်တန်းအဆင့်သို့တင်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက်

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား နိုင်ငံတကာမှ အသိအမှတ်ပြုမှုများစွာ ရရှိထားသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားကောင်စီ (WTTC) မှလည်း ယခုတိုးတက်မှုအတွင်း ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ပါက နိုင်ငံပေါင်း ၁၈၀ တွင် ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင်း ထိပ်တန်းအဆင့်သို့တင်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က မန္တလေးမြို့တွင် ကျင်းပသည့် ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၃/၂၀၁၅)သင်တန်းဆင်းပွဲ၌ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးရည်မွန်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အထိရှိလာကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ ၂ ဒသမ ၆ ဘီလီယံအထိဖြစ်လာပြီး စင်ကာပူနှင့်ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ အများဆုံးလာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက်ရှိကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။  
“နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုမှုအနေနဲ့ Lonely planet magazine မှာ မြန်မာနိုင်ငံကို Best Tourists Destination AEC Country ဆိုပြီး အသိအမှတ်ပြုထားပါတယ်။ ဒါအပြင် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် TTG Magazine ကလည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် Destination of the Year Award အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို ရွေးချယ်ခြင်းခံထားရပါတယ်။ ဒီလိုခရီးသွားလုပ်ငန်းတွေ အဘက်ဘက်တိုးတက်လာတဲ့အတွက် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။”  
“ဆက်လက်ပြီး ဒီလုပ်ငန်းတွေ တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ခရီးသွားလာရေးဆိုင်ရာဥပဒေကို နိုင်ငံတကာပညာရှင်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းပြီး ရေးဆွဲနေတာ အခုဆို လွှတ်တော်ကို တင်ပြထားတဲ့အဆင့်အထိရောက်နေပါပြီ။ ဒီဥပဒေအသက်ဝင်လာရင် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုတွေလျော့ကျလာပြီး ဖြေလျှော့မှုတွေ ပိုမိုလွယ်လျာနိုင်တော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရတွေအနေနဲ့ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုတွေ ပိုမိုလွယ်ကူအဆင်ပြေလာတော့မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဦးရည်မွန်ကဆိုသည်။



နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ဟိုတယ်များမှာလည်း တိုးတက်များပြားစွာ ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအနေဖြင့် ဟိုတယ်အလုံးပေါင်း ၈၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အလုံးပေါင်း ၁၂၅၇ လုံးအထိရှိလာပြီး အခန်းပေါင်း ၄၃၀၀၀ ကျော်အထိ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။  
မန္တလေးမြို့တွင်လည်း လက်ရှိတွင် ဟိုတယ်အလုံးပေါင်း ၁၆၇ လုံးနှင့် အခန်းပေါင်း ၆၇၃၀ အထိ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ Tour Company အနေဖြင့်

မန္တလေးမြို့တွင် စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မန္တလေး ဘန်ကောက်မြို့၊ Future Asia တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့၊ Future Asia

Connect Co., Ltd. တို့ပူးပေါင်း၍ စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် (၇၈)လမ်း၊ (၃၃)လမ်းနှင့် (၃၄)လမ်းကြားရှိ ဒိုင်းမွန်းပလာဇာ Tower-A Level-5 တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။  
စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဟောင်ကောင်၊ အိန္ဒိယ၊ အီတလီ၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံများမှ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များက အဆင့်မြင့်ကျောက်မျက်ရတနာများ၊ ခေတ်မီလှပ ဆန်းသစ်သော လက်ဝတ်ရတနာ ဒီဇိုင်းများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၂ နာရီအထိ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။  
ပြပွဲလှည့်ကျသည့်အနေဖြင့် မန္တလေး-ဘန်ကောက်- မန္တလေးအသွားအပြန် လေယာဉ်လက်မှတ် နှစ်စောင် မဲဖောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သီဟကိုကို(မန္တလေး)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်



Table with 4 columns listing various organizations and their contact information. Column 1: မန္တလေးမြို့တွင် စတုတ္ထအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ကျင်းပ. Column 2: အနုပညာအဖွဲ့အစည်း - ခင်ခင်ထက်, အားကစားအဖွဲ့အစည်း - မေလှသင်း, ဆောင်းပါးစာတည်း - စန္ဒာဝင်း. Column 3: အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - အောင်ကျော်ဦး, မေသက်ကျော်, ခင်စုစုလှိုင်. Column 4: ခင်ဇော်လီ, မအေးအေးမြင့်မြင့်, မာတ်ပုံသတင်းထောက် - ခင်မောင်ဝင်း, လေယျာဝင်း(ဖိုးစွား), အထူးသတင်းထောက် - ဆုနှင်းလှ, သီရိ

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တင် အပျော်စီးသင်္ဘော ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သီလဝါဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂** တိုက်တယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် ညနေပိုင်းတွင် မလေးရှား နိုင်ငံ ပိနန်ဆိပ်ကမ်းမှ ရောက်ရှိလာ သော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်တင် အပျော်စီးသင်္ဘော MS Seabourn Sojourn မှ သင်္ဘောကပ္ပတိန်နှင့် ခရီးသည်များအား ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သီလဝါဆိပ်ကမ်း သို့ တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။ အဆိုပါ သင်္ဘောသည် ယခုနှစ် အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ်

မြောက် ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ပြီး ခရီးသည် ၄၅၀ နှင့် သင်္ဘောအမှုထမ်း ၃၃၀ ပါဝင်သည်။ ခရီးသည်အများစု မှာ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ တို့ဖြစ်ပြီး ပုဂံ၊ မန္တလေး၊ ပဲခူး၊ သန်လျင်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တစ်ဝိုက် လည်ပတ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက် ဆိပ်ကမ်းသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည် ဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် (၃၁)လမ်းထောင့် ရှိ တိုက်တယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု

ဦးစီးဌာန ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသော ဧည့်လမ်းညွှန် မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး အမှာစကားပြောကြား သည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ တိုက်တယ် နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်မှ အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်။ (သတင်းစဉ်)



# နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များအတွက် အသက်မွေးမှုပညာရပ်များနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ

နယ်စပ်ဒေသများရှိ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်း ပညာရပ်များ တတ်မြောက်စေရန်အတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနက ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Bridge Asia Japan(BAJ)နှင့် ပူးပေါင်းပြီး ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းကို ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်မှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ ခြောက်နှစ် တာကာလအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၅ သန်း ကျော်အကုန်အကျခံပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ လက်ရှိအခြေအနေအထား ယင်းသင်တန်း ကျောင်း၌ စာသင်ခန်း၊ ကျောင်းသားအိပ်ဆောင်၊ အုပ်ချုပ် မှုရုံး၊ ရေချိုးခန်း၊ အိမ်သာ၊ စက်ပြင်အလုပ်ရုံ၊ ဂဟေနှင့် လျှပ်စစ်အလုပ်ရုံ၊ မီးစက်ခန်းအဆောက်အအုံတို့ကို ဆောက်လုပ်ထားရှိပြီး ၂၀၁၄ မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အဆင့်မြင့်စက်ပြင်သင်တန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးသင်တန်း၊ မော်တော်ယာဉ်စက်ပြင်သင်တန်း၊ ဂဟေသင်တန်းနှင့် လျှပ်စစ်ပိုင်းဆိုင်ရာသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး လျက်ရှိရာ သင်တန်းသားဦးရေ ၃၀၉ ဦးတို့ကို သင်ကြား ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းများကိုလည်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၅ သန်း အကုန်အကျခံ၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စီမံကိန်းဒေသများအဖြစ် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ရခိုင်၊ မွန်၊ ရှမ်းပြည်နယ်များနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသများကို သတ်မှတ်ထားရှိသည်။ အဆိုပါ ပြည်နယ်အစိုးရများ၌ အခြေခံအဆောက် အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား အရည်အသွေး မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အထိ တစ်နှစ်လျှင် နှစ်ကြိမ် သင်တန်းများဖွင့်လှစ် ပို့ချ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ပထမအကြိမ် ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည် တိုးမြှင့်ရေး သင်တန်းကို ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၌ ပြည်နယ် ခုနစ်ခုရှိ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၇၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် သင်တန်းကို ပြည်နယ် ခုနစ်ခုရှိ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်း ၇၄ ဦးကိုလည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ၁၅ ဦးကို

**သတင်းစဉ်(သတင်းအဖွဲ့)**  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၌လည်းကောင်း သင်ကြားပို့ချ ပေးခဲ့ပြီး အဆိုပါ သင်တန်းသားများမှ ၇၅ ဦးကို စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ လေ့လာရေးခရီး စေလွှတ်ပေးခဲ့သည်။ အလားတူ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် British Council တို့ပူးပေါင်း၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ပညာရေးတက္ကသိုလ်၊ ပညာရေးကောလိပ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် တို့မှ ဆရာ ဆရာမများအား အင်္ဂလိပ်စာ 4 Skills ကို ကျွမ်းကျင်စွာ သိရှိနားလည်စေရန်၊ ခေတ်မီသင်ပြနည်း နှင့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို သိရှိအသုံးပြုတတ်စေရန်၊ နိုင်ငံတကာပညာရေးစနစ်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေ ရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ် သင်ကြားရေး၌ ထိရောက် စွာ အသုံးပြုတတ်စေရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာ စွမ်းရည်မြှင့်မားစေရန် English for Education College Trainers (EFFECT) သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ယခုအချိန်အထိ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် မှ ဆရာ ဆရာမ ၆၁ ဦးအား သင်တန်းဖွင့်လှစ် ပို့ချ ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း(ဘားအံ)တွင် သင်တန်းသားများ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်နေစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

# ကြက်သွန်နီဈေးကွက်အား ပြည်ပပို့ကုန်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုကို ကာကွယ်နိုင်

**မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၂**  
ပြည်တွင်းတွင် အဓိကစားသောက်ကုန်ပစ္စည်း မဟုတ်သော ကြက်သွန်နီအား ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ ရောင်းချနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် အထွက်နှုန်း ကောင်းလာကာ ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်းကိုလည်း ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြက်သွန်နီတောင်သူများ က အကြံပြုပြောကြားသည်။ ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုးမှုသည် လွန်ခဲ့သော ရှစ်နှစ်တာ ကာလကတည်းက နှစ်စဉ်အနှုံးနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်စိုက်ပျိုးမှုလျော့နည်းလာပြီး အထွက် နှုန်းလည်းကျဆင်းလာကာ ပြည်တွင်းစားသုံးရန်ပြတ်လပ် မှုအထိဖြစ်ပေါ်၍ ဈေးနှုန်းလည်း မြင့်မားလာခြင်းဖြစ် ကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ပခန်းငယ် ကျေးရွာရှိ မြေကွက်များတွင် စိုက်ပျိုးကြသည့် တောင်သူ များက ပြောသည်။ “ကြက်သွန်နီစိုက်ရတာ ကုန်ကျစရိတ်များပါတယ်။ စိုက်ပျိုးအတွက် ပထမနှစ်မှာ မျိုးစေ့အောင်စိုက်ရ တယ်။ ဒုတိယနှစ်မှာ ဒီမျိုးကို ဥဖြစ်အောင်စိုက်ပြီး တတိယ နှစ်မှာ ဒီဥတွေကိုထပ်မံစိုက်ပျိုးမှ စားသုံးလို့ရတဲ့ကြက်သွန် အဖြစ် ရောင်းချလို့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကြက်သွန် တစ်ပိဿာကို စိုက်ပျိုးစရိတ်က ကျပ် ၉၀၀ လောက်ကုန်ကျ တဲ့အတွက် ဈေးကွက်မှာ တစ်ပိဿာကို ကျပ် ၁၀၀၀ ကျော်ရောက်မှ စိုက်ပျိုးတဲ့တောင်သူတွေ အဆင်ပြေနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဈေးကွက်ခိုင်မာပြီး ပြည်ပကို တင်ပို့ရောင်းချနိုင်အောင် စီစဉ်ပေးစေချင်ပါတယ်”ဟု ပခန်းငယ်ကျေးရွာမှ ကြက်သွန်နီတောင်သူ ဦးကျော်မြင့် က ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိသောကြက်သွန်နီမှာ အခွန်ပါးပြီးမွန်အားကောင်းသဖြင့် စားသုံးပါက အလျာ ပြည့်စုံသည့်အတွက် နိုင်ငံတကာနှင့်ယှဉ်၍ ဈေးကွက် ထိုးဖောက်နိုင်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ ကြက်သွန်နီကို မိုးနှောင်းကာလဖြစ်သော မြစ်ရေ ကျခိုက် မြေကွက်များပေါ်သည့် စက်တင်ဘာလနှင့် အောက်တိုဘာလဆန်းတွင်သာ စိုက်ပျိုးကြ၍ ဒီဇင်ဘာ လဆန်းမှစပြီး ကြက်သွန်နီအသစ်များ စတင်ထွက်ပေါ်လေ့ ရှိသည်။ ယခင်လများက တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၃၀၀၀ ကျော် အထိ မြင့်တက်ခဲ့သော ကြက်သွန်နီဈေးကွက်မှာ ယခု လဆန်းမှစ၍ ကြက်သွန်နီအသစ်များ ထွက်ပေါ်လာ သဖြင့် တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၈၀၀ အထိ ကျဆင်းခဲ့ သော်လည်း ယခု ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် တစ်ပိဿာ လျှင် ကျပ် ၁၄၀၀ နှုန်းအထိ ပြန်လည်မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**

# ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်၏ အိန္ဒိယခရီးစဉ်အတွင်း သဘောတူညီချက်လေးရပ် လက်မှတ်ရေးထိုး

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၁၂

အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့သည် ကျည်ဆန်ရထားတည်ဆောက်ရေး၊ အရပ်ဘက်သုံး အကူအညီအစီအစဉ်အားလုပ်လုပ်ရေး၊ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ရေး၊ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ယာဉ်နှင့်ကိရိယာများ ရောင်းချရေးနှင့် နည်းပညာများပေးအပ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်လေးရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြကြောင်း ယနေ့ ဆင်ဟွာသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ နှစ်ရက်တာ တရားဝင်ခရီးစဉ်အဖြစ်ရောက်ရှိနေသည့် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးနှင့် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာ မိုဒီတို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် နယူးဒေလီမြို့၌ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲကိုကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါသဘောတူညီချက်များအား လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပါဝင်

သဘောတူညီချက်များအရ အိန္ဒိယနိုင်ငံ မွန်ဘိုင်းမြို့နှင့် အနောက်ပိုင်းပြည်နယ်ဖြစ်သည့် ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ် မြို့တော်အမိဒါဘတ်အကြား ဆက်သွယ်ခွန်တံဆိပ်မည့် မြန်နှုန်းမြင့်ကျည်ဆန်ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံက အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၂ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလည်း ပါဝင်သည်။

အိန္ဒိယနှင့် ဂျပန်နှစ်နိုင်ငံအကြား လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်နှစ်ခု ပါဝင်ပြီး ယင်းတို့မှာ အိန္ဒိယနှင့်ဂျပန်နိုင်ငံအကြား ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ နည်းပညာများ မျှဝေရေး၊ စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများနှင့် သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေရေးတို့ ပါဝင်သည်။ ယင်းအပြင် အိန္ဒိယနှင့် ဂျပန်နှစ်နိုင်ငံအကြား အရပ်ဘက်သုံး အကူအညီအစီအစဉ်အားလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ။



## အာဖဂန်တွင် တာလီဘန်စစ်သွေးကြွ ၁၀ ဦး လက်နက်ချ

ဖစ်ဘတ် (အာဖဂန်နစ္စတန်) ဒီဇင်ဘာ ၁၂

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဘာဒတ်ရှန်ပြည်နယ်၌ တာလီဘန် စစ်သွေးကြွ ၁၀ ဦးက အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ စွန့်လွှတ်ကာ ပြည်နယ်အာဏာပိုင်များထံ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် လက်နက်ချ အလင်းဝင်ရောက်လာကြောင်း ပြည်နယ်တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။

မူလာဟာဖစ်ဇူလာ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲသော အုပ်စုမှ တာလီဘန် တိုက်ခိုက်ရေးသမား ၁၀ ဦးသည် ရန်သူတပ်များကို ရှုတ်ချပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်လိုသည်ဟုဆိုကာ အလင်းဝင်ရောက်လာခဲ့ကြကြောင်း ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အဗ္ဗဒူဝါဟစ်တာဟီဘီက ပြောကြားသည်။

သူပုန်ဟောင်းများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းနိုင်မည် ဖြစ်သည့်အပြင် ၎င်းတို့အနေဖြင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် မိမိတို့ ကူညီပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝါဟစ်က ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ။



## ကမ္ဘာ့စစ်ကလင်ကိုရီးယားအမျိုးသမီးများ လိင်ကျေးကျွန်ပြုခံရမှု တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန် ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်မည်

ဆိုးလ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလအတွင်း ကိုရီးယားအမျိုးသမီးတို့ကို လိင်ကျေးကျွန်အဖြစ် စေခိုင်း ခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော သမိုင်းနောက်ခံ အရှုပ်အထွေးများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် တောင်ကိုရီးယားနှင့်ဂျပန်နိုင်ငံတို့မှ အထက်တန်းတာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ် ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

လိင်ကျေးကျွန်အဖြစ်စေခိုင်းခြင်းခံခဲ့ရသူများနှင့် ပတ်သက်နေသော ပြဿနာကိုဆွေးနွေး လာခဲ့ကြသည်မှာ ကာလအတန်ကြာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ (၁၁) ကြိမ်မြောက်ဆွေးနွေးပွဲသို့ တောင် ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ ဦးဆောင် တက်ရောက်ကြမည် ဖြစ်သည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလအတွင်း ဂျပန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ဆောင်ကြားခြင်းအခန်းများကို သီးသန့်ပွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ကိုရီးယားအမျိုးသမီးများကို အတင်းအဓမ္မစေခိုင်းခဲ့သည်။ ဆောင်ကြား မြှုပ်နှံမှုများအရေးဆွေးနွေးပွဲကို ဂျပန်နိုင်ငံ မြို့တော်တိုကျို၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ် ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဆောင်ကြားခြင်းများအရေးနှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲကို အမြန်ဆုံးကျင်းပသွားရန် တောင်ကိုရီး ယားသမ္မတ ပါနိုဂွန်ဟေးနှင့် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးတို့ လွန်ခဲ့သည့်လက သဘော တူညီခဲ့ကြပြီးနောက် နှစ်နိုင်ငံအထက်တန်းတာဝန်ရှိသူများ၏တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို စီစဉ်ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ။



## ဥရောပသမဂ္ဂနိုင်ငံများ၌ ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူ နှစ်ဆတိုးလာ

ဘရပ်ဆယ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ)အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် တတိယ သုံးလပတ်ကာလတွင် ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူ ၄၁၃၈၀၀၀ ခန့် ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းမှာယခုနှစ် ဒုတိယသုံးလပတ်ကာလ ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူဦးရေ ထက် နှစ်ဆနီးပါးပိုမိုများပြားလာကြောင်း အီးယူစာရင်းအင်းရုံးက ထုတ်ပြန်သော အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။

ယခုနှစ် တတိယသုံးလပတ်ကာလအတွင်း ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူ သုံးဦးလျှင် တစ်ဦးမှာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီးရီးယားနိုင်ငံ သားများ၊ အီရတ်နိုင်ငံသားများနှင့် အာဖဂန်နိုင်ငံသားများသည် အီးယူ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၌ ပထမဆုံးအကြိမ် ခိုလှုံခွင့်လျှောက်ထားသူများ အနက် အရေအတွက်အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း အီးယူစာရင်းအင်းရုံး၏ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားနှင့်အီရတ်စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုရယူရန် ပိုမိုကြိုးပမ်းလာကြသည်။

ယခုနှစ် တတိယသုံးလပတ်ကာလအတွင်း ဂျာမနီ၊ ဟန်ဂေရီ၊ ဆွီဒင်၊ အီတလီနှင့် ဩစတြီးယားတို့သည် အခြေစိုက်နေထိုင်ခွင့်ရရှိရန် ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံသူများ အဓိကဦးတည်သည့်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြကြောင်း အဆိုပါအစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဆင်ဟွာ။

## နိုင်ငံတော်အလံသစ်နှင့်ပတ်သက်၍ နယူးဇီလန်၌ ဆန္ဒခံယူ

ဝယ်လင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

နယူးဇီလန်နိုင်ငံ၌ နိုင်ငံတော်အလံသစ် အသုံးပြုလိုခြင်း ရှိ၊ မရှိ သိရှိရန် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို အဆင့်နှစ်ဆင့်ခွဲကာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပထမအဆင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ပြည်သူ့အများ အပြားမှာ နိုင်ငံတော်အလံအသစ်ပြောင်းလဲရန် စိတ်အားထက်သန်မှုမရှိကြကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

နယူးဇီလန်နိုင်ငံ၏ လက်ရှိအလံမှာ ထောင့်ချွန်တွင် ဗြိတိန်ယူနီယံဂျက်အလံပါရှိပြီး တောင်ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာအတွင်း နိုင်ငံတည်ရှိမှုကို အမှတ်သတိပြုလျက် ကြယ်နီလေးလုံးပါရှိသည်။

လက်ရှိနိုင်ငံတော်အလံသည် ဗြိတိသျှ ကိုလိုနီနယ်မြေအဖြစ် နိုင်ငံသမိုင်းပုံရိပ်ကို ဖော်ကျူးနေပြီး ဩစတြေးလျနိုင်ငံ တော်အလံနှင့် အလွန်အမင်း ဆင်ဆင်တူနေသဖြင့် နိုင်ငံတော်အလံ ဒီဇိုင်းပုံစံသစ်ရေးဆွဲရန် လိုအပ်ကြောင်း နိုင်ငံတော် အလံဒီဇိုင်းပုံစံပြောင်းလဲရေးဘက်မှ ထောက်ခံသူများက ပြောကြားကြသည်။

နယူးဇီလန်ကျွန်းသားများသည် သမိုင်းတစ်လျှောက် စစ်ပွဲများအများအပြားကို ဆင်နွှဲခဲ့ကြရပြီး လက်ရှိအလံတော်အောက် တွင် ကျဆုံးသူအများအပြားရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် သမိုင်းဝင်အလံတော်၏ဒီဇိုင်းပုံစံကို ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲခြင်းမပြုသင့်ဟု ပြည်သူ့ အများအပြားက ရှုမြင်ကြသည်။

ရိုက်တာ



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဂျီတီအိုင် နှစ်(၁၂၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ကမ္ဘာ့ဦးစီးဌာန တပ်ဆင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဂျီတီအိုင် ပညာရေးဦးစီးဌာန နှစ်(၁၂၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်ဂျီတီအိုင်ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ရှေးဦးစွာ အေဂျီတီအိုင်ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးငြိမ်းမောင်က ပွဲတော် ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ကျောင်းသားဟောင်း များက အခမ်းအနားမုခ်ဦးကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် နှစ်(၁၂၀)ပြည့် ကမ္ဘာ့ဦးစီးဌာနတော်တွင် ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ၁၉၀၈ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး သက်တမ်း(၁၀၈)နှစ် ပြည့်မြောက်ပြီဖြစ်သော အင်းစိန် ဂျီတီအိုင် ပင်မကျောင်းဆောင်ကို ရန်ကုန်မြို့ပြအဆောက်အအုံ အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် အပြာရောင်ကမ္ဘာ့ဦးစီးဌာနတပ်ဆင်ခြင်းတို့အား ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းရီ၊ အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့်၊

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာရေးအကြံပေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာသန်းဦးနှင့် အေဂျီတီအိုင်ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးငြိမ်းမောင်တို့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ဂျီတီအိုင် ပညာရေးဦးစီးဌာန နှစ်(၁၂၀)ပြည့်နှင့် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာစရိယ ပူဇော်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ အင်းစိန်ဂျီတီအိုင် ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ အားကစားကွင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဂျီတီအိုင်ကျောင်း ၁၂ ကျောင်းအပါအဝင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့်ပြခန်းများတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာကြသူ ပြည်သူများနှင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ညပိုင်းတွင် အထူးညစာစားပွဲကျင်းပ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ပညာရေး)

တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများ ရပ်တည်ဖွံ့ဖြိုးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ရည်ရွယ်ပြီး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုပြန်ကြားရေးကော်မတီ၊ BNI သတင်းဌာနနှင့် မဇ္ဈိမသတင်းဌာနတို့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ချက်ထရိယံဟိုတယ် ရန်ကုန် ခန်းမ၌ကျင်းပခဲ့သည်။(ယာပုံ)

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးတင်ဆွေက ယခုတွေ့ဆုံမှုမှာ ဒုတိယ အကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ်ကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အတူ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်း အစည်းအဝေး၌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် လုပ်ရားရမ်းကန်နေကြသော တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများအား ရေရှည်ရပ်တည်ဖွံ့ဖြိုးနိုင်ရေးအတွက် မည်သို့ထောက်ပံ့ပေး နိုင်မည် ဆိုသည့်အချက်ကို အဓိကထားဆွေးနွေးခဲ့ ကြကြောင်း၊ ထောက်ပံ့သည်ဆိုရာတွင်လည်း တိုင်းရင်းသား မိဒီယာများ၏ အယ်ဒီတာလွတ်လပ်ခွင့်ကို လွှမ်းမိုးချက်မရှိမီ လုံးဝမပါဝင်သော ရိုးရှင်းပွင့်လင်းမြင်သာသည့် ထောက်ပံ့မှု မျိုးဖြစ်စေရန် မည်သို့ဆောင်ရွက်သင့်သည်ကို ဆွေးနွေး

ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထို့နောက် အခြေခံမူနှင့် စံအချက်အချို့ ညှိနှိုင်းရရှိခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ မည်သို့ဆက်လက် ဆောင်ရွက် သင့်သည်ကို ယခုအစည်းအဝေး၌ ထပ်မံညှိနှိုင်းရန်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်စိုးက ယခုကဲ့သို့ ထောက်ပံ့မည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းမှ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေအချို့ လျာထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ သတင်းဖော်ပြမှု အပိုင်းအနေဖြင့် မည်သို့ထောက်ပံ့ပေးခြင်းအားဖြင့် အားလုံးအတွက် လက်တွေ့အဆင်ပြေနိုင်မည်ကို နည်းလမ်း ရှာဖွေပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ထောက်ပံ့ပေးသည့် မိဒီယာ များကိုလည်း သတ်မှတ်ထားသောအခြေခံမူနှင့် စံအချက် များဖြင့် ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပြီး ကနဦး၌ တိုင်းရင်းသားမိဒီယာ ၁၀ ခုခန့်ကို စတင်ထောက်ပံ့ပေးရန် လျာထားပါကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသူများအနက် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုပြန်ကြားရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်ရှင်(မုံရွာအောင်ရှင်)က ယခုကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများ ရေရှည်ရပ်တည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်



လာရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးမည့်အစီအစဉ်မှာ အလွန် ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများအနေဖြင့် အသေးစိတ်ပြန်လည်ချပြည့်နှိုင်းပြီး သတ်မှတ်ကာလတစ်ခု အတွင်း၌ ပြန်လည်အစည်းအဝေးခေါ်ယူ တွေ့ဆုံသွား သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

မဇ္ဈိမသတင်းမိဒီယာမှ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးစိုးမြင့်က တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများနှင့် လက်တလော အကူအညီပေး ဆောင်ရွက်နေသော အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး BNI အဖွဲ့မှ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ ဒေါ်နန်းမေဖာက ဦးစင်လင်းတို့က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ တိုင်းရင်းသားမိဒီယာများ၏ ရှင်သန် ရပ်တည်နေမှုအခြေအနေများကို အသေးစိတ်ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

တိုင်းရင်းသားများနှင့် ရှင်းလင်းချပြဆွေးနွေးပြီး ရရှိ လာမည့် အသေးစိတ်အခြေအနေများကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အသေးစိတ်ထပ်မံဆွေးနွေးရန် သတ်မှတ်ပြီး ဇန်နဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အပြီးသတ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲတင်နှင့် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူ များလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ထိုင်းဘုရင်မင်းမြတ် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စက်ဘီးစီးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ ကြီးပွားကျင်းပ သော ထိုင်းဘုရင်မင်းမြတ်၏ (၈၈)နှစ်မြောက် မွေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် "Bike for Dad" စက်ဘီးစီးပွဲကို ယနေ့နံနက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ကျင်းပရာ ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက မြန်မာနိုင်ငံရောက် ထိုင်းနိုင်ငံသား စက်ဘီးစီးသမားများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး စက်ဘီးစီးသမားများ စတင်တာထွက်သည် ကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ရေပန်းအပိုင်းကိုဖြတ်၍ မြန်မာယဉ်ကျေးမှုစင်တာ၊ ၎င်းမှ တစ်ဆင့် ရင်ပြင်အတွင်းလမ်း အတိုင်း၊ ၎င်းမှ ပြည်လမ်း နှင့်အပြိုင် ဝါးရွှေဝါလမ်း၊ ၎င်းမှ Yangon Gallery လမ်းကြောင်းအတိုင်း ကြီးတံတား အနီးစုရပ်သို့ စီးနင်းကြ သည်။

ယင်းစက်ဘီးစီးပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံရုံးမှ မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာ နိုင်ငံရောက် ထိုင်းနိုင်ငံဖွား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် စက်ဘီး စီးနင်းသူ ၂၀၀ ကျော်ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းစက်ဘီး စီးပွဲကို နိုင်ငံပေါင်း ၈၀ တွင် တစ်ပြိုင်နက်တည်းကျင်းပ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဟပ္ပန်နို DVB - T2 Set Top Box များပေးအပ်

ဟပ္ပန်နို ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ကရင်ပြည်နယ် ဟပ္ပန်ခရိုင်အတွင်း ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လူမှု ရှိ လူမှုအသိုက်အဝန်းနှင့် လူနေမှု အဆင့် (E)ရှိသော အိမ်ထောင်စုများ အတွက် ရုပ်သံလိုင်းကြည့်ရှုနိုင်ရန် DVB-T2 Set Top Box ၃၉၂၄ အတွက် DVB-T2 Set Top Box ပေးအပ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ဟပ္ပန်မြို့ ယွန်းစလင်းခန်းမ၌ ပြုလုပ်

ခဲ့သည်။ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လူမှု အသိုက်အဝန်းနှင့် လူနေမှုအဆင့် (E)ရှိသော အိမ်ထောင်စုများသို့ DVB-T2 Set Top Box ၃၉၂၄ လုံးကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လှူဒါန်းခဲ့ရာ ဟပ္ပန်ခရိုင်အတွက် ၄၈၉ လုံးကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေး

Online Diploma in Law ဘွဲ့လက်မှတ်ပေးအပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ် (၁၅၂) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်း အနားတွင် Online Diploma in Law ၅/၂၀၁၄ ဘွဲ့ ရရှိသူ ၃၁ ဦး၊ ဥပဒေဘွဲ့(ဥပဒေပညာအထူးပြု)ရရှိသူ နိုင်ငံခြားဌာနခွဲမှ တစ်ဦး၊ ဒဂုံဌာနခွဲမှ ၃၆၁ ဦး၊ မော်လမြိုင် ဌာနခွဲမှ ၈၁ ဦး၊ ပုသိမ်ဌာနခွဲမှ ၁၉၄ ဦး၊ ဘားအံဌာနခွဲမှ ၃၃၈ ဦး၊ ပြည်ဌာနခွဲမှ ၈၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၅၈ ဦးကို အချိန်ခွဲ၍ ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်ရာ Online Diploma in Law ၅/၂၀၁၄ ဘွဲ့ရရှိသူ ၃၁ ဦးအနက် ပထမရရှိသူ အဝေးသင်တက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသင်လွင် အား အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာလှတင့် က ဘွဲ့လက်မှတ်ပေးအပ်သည်။(ယာပုံ)



ယနေ့ (၁၅၂) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့ရသူများ အပါအဝင် နိုင်ငံအတွင်း အဝေးသင်ဘွဲ့ရ ဦးရေ ၁ ဒသမ ၂ သန်း မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (စောသိန်းဝင်း)

ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းထောက်အဖြစ်လုပ်ကိုင်ရန်အတွက် ဆက်သွယ်နိုင်

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စတင်၍ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ဒေသဆိုင်ရာသတင်းထောက်အဖြစ် လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်အတွက် လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေသော မြို့နယ်သတင်းထောက်များအပြင် သတင်းထောက်အသစ်များပါ ပြန်လည် ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ရာ အောက်ပါလိပ်စာသို့ ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။ (၁) ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်(ရန်ကုန်) အမှတ်(၇၇)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် (၅၂)လမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင် မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၂၉၂၈၃၂၊ themirror.npt@gmail.com (၂) ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်(နေပြည်တော်) ခရေပင်လမ်းခွဲ၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း- ၀၆၇- ၃၆၁၂၈၊ themirror.npt@gmail.com

# ပြည်သူချစ်သော အနုပညာ

## ယောနုကတိုးထောင်

ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ် (၁၀၀) ပြည့်ပွဲကြီး ခြိမ်းခြိမ်းသံအောင်မြင်စွာ ပြီးဆုံးသွားပြီ။ အဝေးရန်ကုန်မြေက စာပေသာဓုခေါ်လိုက်ရပါတယ်။ ဆရာမကြီး လူသာသေသွားသော်လည်း နာမည်က နှစ်တစ်ထောင်အထိ စာပေကောင်းကင်စင်မြင့်ထက်မှာ လင်းထိန်နေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ်၊ ဆရာမကြီး လူထုဒေါ်အမာတို့ရဲ့ စာပေကျေးဇူး ကျွန်တော်တို့ တင်ရှိနေပါတယ်။ ဟံသာဝတီသတင်းထောက်ဖြစ်ဖို့ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ်ထောက်ခံပေးခဲ့ဖူးပါတယ်။ ယခုတိုင် ဆရာမကြီးဦးလှရဲ့ လက်ရေးမူရှိနေပါသေးတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ယောနုနယ်၊ ဆောနယ်ကို ဒေါက်တာသန်းထွန်း၊ မောင်စွမ်းရည်၊ ဆရာကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ် သားငယ် ဆရာညီပုလေးတို့ ရောက်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်ဆီတုန်းက ဆရာညီပုလေးဟာ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မြောက်ယောက ဆရာမကြီး ဦးကြာထွန်း (ယော) အကူအညီနဲ့ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ် ယောနုနယ်နေထိုင်ရာများ ထွက်ပေါ်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ ယောစာအုပ်ကြီးနဲ့ ဆရာမကြီးထွန်းအမျိုးသားစာပေဆုရသည့်အထိ အောင်မြင်ခဲ့တာ ဆရာမကြီးလူထု ဦးလှအနီးမောင်နှံကျေးဇူးပါ။

အဲဒီတုန်းက လောင်းရှည်မြို့က ဦးကျော်အုံးစိန်တို့နဲ့ ယောနုနယ်ရှေးစကားပုံပြင်တွေ စုဆောင်းဖော်ထုတ်ခဲ့ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ် စာပေစိတ်ထားဟာ မြင့်မြတ်မုန်ကန်လှပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ စာပေလုပ်သားအဖွဲ့ကြီး ဖွဲ့စည်းသောအခါ ဆရာမကြီးရဲ့အဖွဲ့ဝင် အမှတ်(၁)အဖြစ် ပါဝင်ပါတယ်။ စာပေဇာတ်ကားအတွဲတို့ မြန်မာပြည်မှာ ရှာမှရှားတဲ့ စာပေပညာရှင်ကြီးတွေဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်း ဆရာမကြီးလူထု ဦးလှကိုအားကျပြီး ဇနီးမယားကို ဗိုလ်တထောင် သတင်းထောက်ဖျာပုံ စောမချူကို ရွေးချယ်ခဲ့တာပါ။

ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာနှစ် ဆရာမကြီးဒေါ်အမာအကြောင်းရေးရင် ကျွမ်းကျွမ်းတစ်ကျမ်းဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာရဲ့ စာပေဝမ်းစာပြည့်ပုံအကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။ လူထုဒေါ်အမာကို စာပေဩဇာလှပသုံးဘဲ ဝမ်းစာလို့ ပြောလို့အပြစ်မတင်ကြပါနဲ့ခင်ဗျာ။ ဩဇာဆိုတာ မင်းဇိုးရာဇာအာဏာရှင်ဆန်ပါတယ်။ ဝမ်းစာကတော့ ပြည်သူလူထုနဲ့ အေးအတူပူအမျှ ခွန်တွဲနေထိုင်မှုလေ့ဖြစ်ပါတယ်။ စာပေဝမ်းစာပြည့်ပုံလို့ ပြည်သူချစ်သော အနုပညာလက်ရာမြောက်ခဲ့တာပါ။ လူထုဒေါ်အမာဟာ ပြည်သူချစ်သော အနုပညာသည်များ စာအုပ်စာပေနဲ့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေပထမဆုကို ရရှိပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီစာအုပ်ကြီးထဲမှာ သတင်းကြီးသည့် မင်းသမီး မထွေးလေး၊ ရုပ်သေးမင်းသမီးဆရာပုကြီး၊ မြေကြောင်းမေတ္တမြင်၊ ကောလိပ်စိန်ခေါ် မမြလှိုင်၊ နေမျိုးဗလကျော်စွာဘွဲ့ ရှာစားကြီး စိန်ဗေဒါ၊ နန်းတော်ရွှေ ဆရာတင်၊ အသံမင်းသမီးလေဘာတီမမြရင်၊ မြို့မငြိမ်း စသည့် အနုပညာသည်ရှစ်ဦးတို့၏ စိတ်ဝင်စားဖွယ် ဘဝဖြစ်စဉ်တွေပါဝင်ခဲ့တယ်။ ၎င်းတို့ရဲ့ သီချင်းများနဲ့ အတူ ပူးတွဲဖော်ပြရေးသားထားတာကို တွေ့မြင်ရပါတယ်။ အဲဒီအနုပညာသည်ရှစ်ဦးတို့ရဲ့ ဇာတ်၊ ရုပ်သေး၊ အငြိမ်း ဆိုင်းနဲ့ သီချင်းရေးဆရာဖြစ်ပါတယ်။ ယေဘုယျပြောရရင် သဘင်နယ်က အနုပညာသည်များအကြောင်း ရေးသားထားတာပါ။ အဲဒီလိုရေးသားသိကုံးရာမှာ ထိုပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများရဲ့ အနုပညာရည်များကို လုပ်သားပြည်သူတို့က မည်ကဲ့သို့ နှစ်ခြိုက်စွဲလမ်းခဲ့တယ်၊ မည်မျှကြည်နူးနှစ်သိမ့်ခဲ့တယ်ဆိုတာတွေ မြင်ရပါတယ်။ အနုပညာသည်များကို ဦးစားပေးရေးသားထားပါတယ်။ ပြုစုရေးသားသူမှာ လူထုဒေါ်အမာဖြစ်ပါ

တယ်။ ကြီးပွားရေးပုံနှိပ်တိုက်(မန္တလေး)က ထုတ်ဝေပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၅၆၀ ရှိပြီး အဲဒီအချိန်တုန်းက တန်ဖိုး ငါးကျပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာရဲ့ စာပေဝမ်းစာပြည့်ပုံကို ပေါ်လွင်ထင်ရှားဖြစ်စေပါတယ်။ အလင်္ကာကျော်စွာ မြို့မငြိမ်းကို လူချွန်လူကောင်းသီချင်းနဲ့ သရုပ်ပြအမွမ်းတင်ခဲ့ပါတယ်။ လူချွန်လူကောင်းဆိုသော စကားဝေါဟာရမှာ လှပသစ်လွင် မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားဖွယ်ဖြစ်ပါတယ်။ လူချွန်လူကောင်းနှစ်မျိုးပေါင်းစပ်ထပ်ထွပ်ထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ လူချွန်ဆိုသည်မှာ ပညာဉာဏ်ထက်မြက်ထူးချွန်သော လူငယ်လူရွယ်အများစုကို ရည်ညွှန်းထားပါတယ်။ လူကောင်းဆိုသည်မှာ အကျင့်စာရိတ္တစိတ်ကောင်းစိတ်မြတ်ရှိသော လူငယ်လူရွယ်အများစုကို ရည်ညွှန်းပါတယ်။ လူချွန်နှင့် လူကောင်းစကားစုနှစ်မျိုးပေါင်းစပ်လိုက်သောအခါ လူချွန်လူကောင်းဆိုတာ ပညာပြည့်ဝနုလုံးလှသော ယနေ့တက်လူများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီနေ့ လူငယ်နောင်ဝယ်လူကြီးဆိုသည့်အတိုင်း ယနေ့ကောင်းလျှင် နောင်ကောင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ အစကောင်းသဖြင့်အနောင်းသေချာ စိတ်ချရသော ဘဝအာမခံချက်ကို ရရှိစေပါတယ်။

၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ပြည်တော်သာစီမံကိန်းကြီးကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၅၂ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုလူချွန်လူကောင်းကို စာပေပြဒါးတိုင်နှင့်တိုင်းတာလျှင် သုတစာပေနှင့် ရသစာပေအသွင် ဆင်တူပေလိမ့်မည်ထင်ပါတယ်။ လူချွန်ကို စာပေဘာဏ်တိုက်အဖွင့်တွင် သုတစာပေအုပ်စုဖြင့် အသွင်ရပ်သဏ္ဍာန် ထပ်တူပြုနိုင်ပါတယ်။ လူကောင်းမှာ စာပေဂန္ထဝင်နှင့် စံတင်ရလျှင် ရသစာပေအုပ်စုတွင် မျိုးနွယ်စု ထပ်တူကျပေလိမ့်မယ်လို့ မြင်ပါတယ်။

ညီလာခံသို့ မြို့မတူရိယာအသင်းအဖွဲ့ကို ဖိတ်ကြားပြီး “ပြည်တော်သာ” တေးသီချင်းရေးစပ်သီကုံးရန် တောင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ အခြားသောဂီတပညာရှင်များလည်း တက်ရောက်ပါဝင်ခဲ့ကြပါတယ်။ တချို့သောဂီတပညာရှင်များက “ပြည်တော်သာသီချင်း”ကို အနုပညာအနှစ်မဆန်ဘဲစိမ့်ကိန်းပါ စာသားများကို အတိုးလိုက်အတစ်လိုက် ထည့်သွင်းစပ်ဆိုခဲ့ကြပါတယ်။ “လူတစ်ကိုယ်... ကားတစ်စီး... တိုက်တစ်လုံး... ဝင်ငွေ တစ်ထောင်နှင့် သာယာဝပြောစေပြီ... ပြည်တော်သာရမည်... ဟေ့ ပြည်တော်သာရမည်...” ဟူ၍ ရေးသားသီကုံးဖွဲ့နွဲ့ခဲ့ကြပါတယ်။

ပြည်တော်သာခေတ် အစိုးရလက်ထက်တွင် ရုပ်ရှင်ရုံ၊ ကျောင်း၊ ဈေး၊ မြို့ရွာတောတောင်ဒေသအသီးသီးတွင် “ပြည်တော်သာတေးသီချင်း”မှာ ပေါက်မြောက်ကျော်ကြားနေခဲ့ပါတယ်။ ထိုခေတ် ထိုအခါက ပြည်တော်သာသီချင်းမှာ နေတစ်ဆူလတစ်ပါး ထင်ရှားပေါ်လွင်ခဲ့ပါတယ်။

ခေတ်ရေစီးကြောင်းတွေ ပြောင်းလဲသွားခဲ့ပြီ။ သက္ကရာဇ်တွေ၊ စနစ်တွေ၊ အသွင်အပြင်တွေ ခေတ်မှာ သစ်၍ သစ်၍ လာခဲ့ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် “ပြည်တော်သာသီချင်း” အသံတိုက်သွားကာ အရိပ်အယောင်ပင် မမြင်တွေ့ရတော့ပေ။ ထိုအခါတွင် “လူချွန်လူကောင်း” တေးသီချင်းက ခေတ်စနစ်နှင့်အတူ နည်းပညာစနစ် ရှေးပြေး၍ သီဆိုသစ်လွင်နေပါတယ်။

ရင်သွေးရင်နှစ် အနုပညာစစ်မှာ ပို၍ တောက်ပထွန်းလင်းလာခဲ့ပါတယ်။ ခေတ်ရွေကို ပြေးနေခဲ့ပါတယ်။ “မိုးနတ်မယ်” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး၏ ပဏာမအဖွင့် ရုပ်ရှင်သီချင်းကောင်းအဖြစ် အသုံးပြုကာ ပြန်လည်နိုးထ အသက်ဝင်လာခဲ့ပါတယ်။ “ဘယ်ရပ်ဌာန” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးအဆက်ဖြစ်သော “မိုးနတ်မယ်” ရုပ်ရှင်ကားကြီး မြန်မာပြည်တစ်ခွင် အောင်မြင်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင်လည်း “လူချွန် လူကောင်း” ရိုးအိမ်သွားဘဲ ဆက်လက်ပြီး “ဗေဒါပုံ အံ့ကိုခဲ ပန်းပန်လျက်” ရှိခဲ့ပါတော့တယ်။

ပါတီစုံအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် အခါသမယတွင်လည်း “အလင်္ကာကျော်စွာ မြို့မငြိမ်းလက်ရာ” “လူချွန်လူကောင်းတေးသီချင်း” မှာ သစ်လွင်ဆန်းသစ်၍ လေလှိုင်းကြားမှတစ်ဆင့် ရုပ်မြင်သံကြားပုံရိပ်သို့ ဝင်ရောက်ကာ ထင်ရှားပေါ်လွင်ခဲ့ပြန်ပါတယ်။ ယနေ့ ယခု ၂၀၁၄ မှ ၂၀၁၅ ပါတီစုံအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ရှေ့သို့တိုင်အောင်ပင် “လူချွန်လူကောင်း” တေးသီချင်း ဆိုကြမယ်၊ ပျော်ကြမယ် လူငယ်တွေကလက်ဆင့်ကမ်းအမွေ သီဆိုရင်ခွန်ကောင်းနေဆဲပင်ဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် ခေတ်တိုင်းမှာ နံပါတ်(၁)ထိပ်တန်းစာရင်းဝင်အသွင်တင်ခဲ့ပါတယ်။ ခေတ်မီမီကမ္ဘာကြီးကို ကြည့်မြင်ခဲ့သော မြို့မငြိမ်း၏ လူချွန်လူကောင်းတေးသီချင်းကား လေပြည်

စာပေအုပ်စုဖြင့် အသွင်ရပ်သဏ္ဍာန် ထပ်တူပြုနိုင်ပါတယ်။ လူကောင်းမှာ စာပေဂန္ထဝင်နှင့် စံတင်ရလျှင် ရသစာပေအုပ်စုတွင် မျိုးနွယ်စု ထပ်တူကျပေလိမ့်မယ်လို့ မြင်ပါတယ်။ သီစရာ၊ မှတ်စရာ အချက်အလက်များ၊ အဖြစ်အပျက်များ၊ ပညာရပ်များကို ရေးသားထားသောစာကို သုတစာပေဟု ကင်ပွန်းတပ်နိုင်ပါတယ်။ စိတ်နှလုံးသားထဲမှာ နှစ်သက်မြတ်နိုးပြီး စေတနာကောင်းများ နိုးကြားတက်ကြွလာအောင် စိတ်ကူးနှင့်ဖန်တီးရေးဖွဲ့ကာ လူအကြောင်း၊ လူဘဝ အဖြစ်အပျက်များကို ရသစာပေဟု ခေါ်ဆိုလေမလားဟု တွေးထင်မိပါတယ်။

သုတစာပေမှာတော့ ဦးနှောက်ကို အသိအမြင်ဗဟုသုတများ ဖြည့်ဆည်းပေးထားသော စာပေအမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်။ ရသစာပေကတော့ နှလုံးသားကို စိတ်ရသပေးအပ်ထားသော စာပေအမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်။ သုတနဲ့ရသကို စာပေသုခမိန့်ပညာရှင်ကြီးများက ခွဲခြားသတ်မှတ်စည်းကမ်းထားရှိခဲ့ပါတယ်။ ရသစာပေမှာ စိတ်စေတနာကောင်းနဲ့ စိတ်အရည်အသွေးတိုးပွားအောင်လုပ်နိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဆင့်မြင့်စာပေဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့စာပေနယ်ပယ်ကတော့ NOBEL ဟူ၍ သတ်မှတ်ပါတယ်။

သုတစာပေမှာ ပညာပေးသော စာပေဖြစ်ပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်တိုင်းဟာ နှစ်မျိုးစလုံးကို မျှမျှတတ ဖတ်ရှုလေ့လာသင့်

လွတ်လပ်ပွင့်လင်း မြင်သာ ထင်သာမှသာ နိုင်ငံလူမျိုး အကျိုးရှိစေမှာဖြစ်ပါတယ်။ စာပေ လွတ်လပ်ခွင့်ဟာ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးကို မြင့်စေ၊ တင့်စေ၊ ဝင့်စေနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လွန်ခဲ့သောနှစ် ၆၀ ခန့်က ၁၉၅၆ ခုနှစ် ရွန်လူထု လူထုကုန်အမှတ်(၇၄)ပါ Editorial အယ်ဒီတာ အာဘော်(ခေါင်းကြီး)ထဲမှာ “နိုင်ငံကျော်စာရေးဆရာကြီး ရွှေဥဒေါင်းလို့ ပုဂ္ဂိုလ်လို လူမျိုးကို လွန်ခဲ့သည့် ခုနှစ်လကျော်က လူထုသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြခဲ့သော ပျူစောထီးစီမံကိန်းကို ဝေဖန်ရေးသားသည့် ခေါင်းကြီးပိုင်းတစ်ခုကြောင့် အစိုးရအား အကြည်ညိုပျက်စေသည်ဆိုသည့် ပုဒ်မ ၁၂၄(က)နှင့် ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းခံရတယ်။ အာမခံဝင်မရသေးဆိုသောကိစ္စမှာ လွတ်လပ်စွာ ဖော်ထုတ်တင်ပြခွင့်ရှိပြီဟုဆိုသော လွတ်လပ်သော ဗမာနိုင်ငံ၌ အရပ်ဆိုးလွန်းလှပေသည်”ဟူ၍ စာပေသစ္စာရှိစွာရေးသားခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီအချိန်မှာ လူထုကုန်အယ်ဒီတာဟာ လူထုဦးလှဖြစ်ပြီးတော့ တွဲဖက်အယ်ဒီတာကတော့ လူထုဒေါ်အမာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီခေါင်းကြီးကို လူထုဒေါ်အမာ ပထမဦးဆုံးရေးခဲ့သော အယ်ဒီတာ အာဘော်ခေါင်းကြီးဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်ရဲ့ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေ လွတ်လပ်မှု အခွင့်အရေးများဟူသော ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် အပိုဒ် ၁၇(က)၌ “မိမိတို့၏ ယုံကြည်ချက်၊ ထင်မြင်ချက်တို့ကို လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုနိုင်သော အခွင့်အရေးရှိစေရမည်” ဟူ၍ အတိအလင်း ဖော်ပြထားခဲ့ပါတယ်။

“ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ဥပဒေပါ ထိုအပိုဒ်သည် ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာချုပ်၌ ထည့်သွင်းထားသော အပိုဒ်ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ပြင် ဒီမိုကရေစီကို လေးစားမြတ်နိုးသည့် နိုင်ငံတိုင်း၌ပင် လွတ်လပ်စွာ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာ ရေးသားပြောဆိုခွင့်များကို အသိအမှတ်ပြုကြရ ဝေးကြရမည်ချည်းဖြစ်ပါတယ်။ လွတ်လပ်စွာရေးသားဖော်ထုတ်ခွင့်ကိုပြုသည်သာမက တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်တည်ဆောက်ရာ၌ ကက်ဘီနက် (အစိုးရ) အဖွဲ့သည် လည်းကောင်း၊ တရားစီရင်ရေးဌာနသည် လည်းကောင်း၊ လွတ်တော်သည်လည်းကောင်း၊ သတင်းစာသည်လည်းကောင်း မဏ္ဍိုင်လေးခုအဖြစ်ဟူ၍ သိမှတ်ထားရပါတယ်။”

“ထို့ကြောင့် စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်စာနယ်ဇင်းတို့၏ ထင်မြင်ယူဆချက်များ လွတ်လပ်စွာ ရေးသားဖော်ထုတ်နိုင်ခွင့်သည် တိုင်းပြည်တစ်ပြည်အတွက် အသက်သွေးကဲ့သို့ပင် အရေးကြီးလှပေသည်”ဟု တွဲဖက်အယ်ဒီတာ လူထုဒေါ်အမာက အဓိကပြဿနာကို ဖျတ်ခန့်မီးမောင်းထိုးပြလိုက်ပါတယ်။ ဆရာမကြီး လူထုဒေါ်အမာဟာ စာပေဩဇာထက် စာပေဝမ်းစာပြည့်ဝလှသူဖြစ်ပါတယ်။ စာပေဝမ်းစာပြည့်သဖြင့် တစ်ပါးသူတို့၏ စာပေ၊ ဂီတ၊ ရုပ်ရှင်၊ သဘင်မြန်မာ့ပြည်သူလူထုကြီး တစ်ရပ်လုံးကို ပေးဆပ်သွားနိုင်သူဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာသည် အနှစ် (၁၀၀)ပြည့်တိုင်အောင် လူထုစွဲလမ်း ပြည်ချစ်ပန်းခိုင်ဖြစ်နေခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံကြီးတွင် စာပေဩဇာထက် စာပေဝမ်းစာပြည့်သူများ အထူးလိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ ပြည်သူလူထုထဲမှာ အမှန်ရှာနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ သို့မဟုတ်ပါက ဆင်သေကို ဆိတ်သားရေနှင့်ဖုံးသလို ဖြစ်နေပေလိမ့်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာမကြီးလူထုဒေါ်အမာ ကောင်းရာသုဂတိလားပါစေသောဝါ။ ။

လူချွန်လူကောင်းကို စာပေပြဒါးတိုင်နှင့်တိုင်းတာလျှင် သုတစာပေနှင့် ရသစာပေအသွင် ဆင်တူပေလိမ့်မည်ထင်ပါတယ်။ လူချွန်ကို စာပေဘာဏ်တိုက်အဖွင့်တွင် သုတစာပေအုပ်စုဖြင့် အသွင်ရပ်သဏ္ဍာန် ထပ်တူပြုနိုင်ပါတယ်။ လူကောင်းမှာ စာပေဂန္ထဝင်နှင့် စံတင်ရလျှင် ရသစာပေအုပ်စုတွင် မျိုးနွယ်စု ထပ်တူကျပေလိမ့်မယ်လို့ မြင်ပါတယ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ကိုယ်ရေးခွဲစာတွေဟာ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိမယ်၊ စာဖတ်တဲ့ပြည်သူတွေအတွက်လည်းတန်ဖိုးရှိရင် အဲဒီစာရေးဆရာဟာ လူသာသေတယ် နာမည်မသေဘူး၊ အဲဒါဟာ စာရေးဆရာတွေရဲ့ ဂုဏ်ပဲ

ဦးခင်မောင်စိုး (မောင်ပေါ်ထွန်း)

မြန်မာ့စာပေယဉ်ကျေးမှုသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိသည်။ မြန်မာစာဆိုတော်ကြီး များကလည်း ခေတ်အဆက်ဆက် တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုး အကျိုးရှိစေမည့် စာကောင်းပေမန်များကို အမြောက်အမြားရေးသားဖွဲ့ဆိုခဲ့ပြီး မြန်မာစာပေကို အစဉ်အဆက် လက်ဆင့်ကမ်းပေးခဲ့ကြသည်။ ယနေ့ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်း လမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ရာ ဆုရစာပေပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည်များကို ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

မှတ်ရမယ်။ ဇွဲရှိရမယ်။ အချိန်ပေးရတယ်။ ပြီးရင်တကယ်စေတနာနဲ့ စာဖတ် ပရိသတ်အကျိုးကို ရှေးရှုပြီးရေးပါ။ စာပေဟာ တိုင်းပြည်အတွက်အရေးပါ တယ်။ “စာပေမြင့်မှလူမျိုးတင့်မယ်” ဆိုတာမျိုးပေါ့။ စာရေးဆရာဆိုတာ လူသာ သေတာ နာမည်မသေဘူး။ ကိုယ်ရေးခွဲစာတွေဟာ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိမယ်၊ စာဖတ်တဲ့ပြည်သူတွေအတွက်လည်း တန်ဖိုးရှိရင် အဲဒီစာရေး ဆရာဟာ လူသာသေတယ် နာမည်မသေဘူး။ အဲဒါဟာ စာရေးဆရာတွေရဲ့ ဂုဏ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဖတ်လို့ရတယ်။ ဒီတော့စာပေက လူငယ်တွေနဲ့အလွမ်းမဝေးပါဘူး။ စာဖတ် ချင်စိတ်လေးပဲရှိဖို့လိုတာပါ။ ဒါပေမယ့် လူငယ်တွေအနေနဲ့ မှန်ကန်တဲ့ ကိုယ့် ဘဝအတွက်လိုအပ်တဲ့ ခွန်အားဖြစ်စေမယ့်စာမျိုးကို ရွေးချယ်ဖတ်ကြပါလို့တော့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

**ဇော်မျိုးဟန်(ငါးသိုင်းချောင်း)အမျိုးသားစာပေ ကလေးစာပေဆု**  
၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆု ကလေးစာပေဆု ရခဲ့တာပါ။ ပန်းစုံ ရွှေပြည်ကလေးကဗျာများစာအုပ်နဲ့ရတာပါ။ စာပေဗိမာန်စာမူဆု နှစ်ကြိမ်ရခဲ့ပါ တယ်။ ၁၉၉၅ ခုနှစ်ကစလို့ ကဗျာနဲ့ စာပေလောကကို ရောက်ခဲ့တာပါ။ ကလေး စာပေဖြစ်တဲ့အတွက် ကလေးတွေနားလည်လွယ်မယ့် စာလုံးလေးတွေရွေးပြီး



ဦးကိုကို

ဦးခင်မောင်စိုး

ဦးကိုလေး

ဒေါက်တာမောင်မြေ

ဇော်မျိုးဟန်

မအိအိမော်

**ဦးကိုကို(အမျိုးသားစာပေဆု စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်)**  
တစ်သက်တာစာပေဆုရွေးတဲ့အခါမှာ အသက်အရွယ်အားဖြင့်လည်း ကြီးရင့်တယ်။ လက်ရှိနိုင်ငံမှာလည်း ပင်ကိုအားဖြင့် စာပေဩဇာကြီးမားတဲ့ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးတွေကို စာပေဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ထဲကနေ ဆန္ဒပြုကြတယ်။ စာရင်းတွေတင်ကြတယ်။ ဒီအထဲကမှ ကော်မတီဝင်အများစု ဆန္ဒပြုတဲ့ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးတွေထဲကမှ သုံးဦးကို ရွေးချယ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ ရွေးချယ်ခံရတဲ့ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးတွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်အဆင့် ထိုက်ထိုက်တန်တန်ပေးတာဆိုတော့ ရသွားတဲ့ဆရာကြီး ဆရာမကြီးတွေလည်း ထိုက်ထိုက်တန်တန်ရဖို့လိုပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် စံသတ်မှတ်ချက်လေးတွေတော့ ထားရှိပါတယ်။ အမျိုးသားစာပေဆုကတော့ တစ်နှစ်တာကာလပတ်လုံး ထုတ်ဝေပြီးသားစာအုပ်တွေ၊ ဘာသာရပ်အလိုက်စာပေတွေခွဲပြီး ချီးမြှင့်တာပါ။ အများစုရွေးချယ်တဲ့သူကို ဆုပေးတာပါ။ အကြိုက်ချင်းတူရင် မဲပေးစနစ်နဲ့ ရွေးချယ်ပါတယ်။ စာပေဗိမာန်စာမူဆုကတော့ ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူတွေထဲကနေ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်တာပါ။ အကဲဖြတ်အဖွဲ့ အများစုကနေပြီးတော့ စံနှုန်းသတ်မှတ် ချက်နဲ့ကိုက်ညီဖို့အားနည်းတဲ့အတွက် ချန်ထားခဲ့ရတာတွေလည်းရှိပါတယ်။

ဆိုတာ ကျွန်တော်တက်ခဲ့တဲ့ကျောင်းကို ဂုဏ်ပြုပြီး နာမည်နောက်မှာ တွဲပြီးပေး ထားတာပါ။ “ကျွန်တော်တို့ဌာနေ ရွှေအင်းဝ” ကဗျာနဲ့ စာပေလောကထဲကို ရောက်လာတာပါ။ ကဗျာရဲ့အလုပ်ကို လှုံ့ဆော်မှုပဲ။ စာဖတ်တဲ့သူကို လှုံ့ဆော် မှာ ကဗျာနဲ့ငြိမ်းချမ်းရေးပြည်တွင်းစစ်ကိုရပ် စတာတွေ လူသားတွေအကုန်လုံး စစ်ပွဲရပ်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာအားလုံးပါဝင်ဖို့၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကြီး ပေါ်လာအောင် စာပေကစွမ်းဆောင်နိုင်တယ်။ ကဗျာက စွမ်းဆောင်နိုင်တယ်။ တကယ်တော့ စာပေဆိုတာ နူးညံ့တယ်။ စာပေက အသည်းထဲကို ချိန်တယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့စာပေတွေက အသည်းထဲကို စိမ့်ဝင်အောင် ရသပိုင်းနဲ့ ပြောတာ ဆိုတော့ ပိုစွဲတယ်။ ကဗျာဆိုတာ စာပေရဲ့အမြင့်ဆုံးအပိုင်းပဲ။ ဒီနေ့ခေတ်မှာ ရသစာပေအားနည်းသွားတဲ့အတွက် လူငယ်တွေရိုင်းသွားတယ်။ ဒါကို ပြန်ဖော် ထုတ်ရမယ်။

ရေးရပါတယ်။ တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ စုပေါင်းပြီးဖြစ်စေ ရွတ်လို့လည်းလွယ်၊ ဗဟုသုတလည်းရမယ့် ပတ်ဝန်းကျင်မှာရှိတဲ့အကြောင်းအရာလေးတွေကို စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရေးရတာပါ။ အဲလိုရေးမှလည်း ကလေးတွေက စိတ်ဝင်စားမယ်။ နှလုံးသားလေးတွေ နူးညံ့လာမယ်။ ကလေးဆိုတာကလည်း အနာဂတ်အတွက် အရေးပါတဲ့ ကြယ်ပွင့်လေးတွေပါပဲ။ ကဗျာဆိုတာကတော့ ရေးတဲ့ကဗျာ အမျိုးအစားပေါ်မူတည်ပြီး တစ်စုံတရာ အကျိုးတော့ရရှိမှာပါ။

**ဦးခင်မောင်စိုး(မောင်ပေါ်ထွန်း)အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာစာပေဆုရင်**  
ဆုရတယ်ဆိုတာ လူတိုင်းဝမ်းသာကြပါတယ်။ ဆုပေးတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို လည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ စာဖတ်ပရိသတ်ကို အကျိုးပြုပါစေဆိုတဲ့ စေတနာနဲ့ရေးသားခဲ့လို့ စာဖတ်ပရိသတ်က ပြန်ပြီးစေတနာထားတယ်လို့ ခံယူပါတယ်။ အခုလိုဆုရတော့ အများကြီးဝမ်းသာပါတယ်။ ၁၉၅၈ ထဲက စာရေးဖြစ်ခဲ့တာပါ။ အခုဆို စာအုပ်ပေါင်း ၇၈ အုပ်လောက်ရှိပါပြီ။ အမျိုးသား စာပေဆု ၂ ခါရဖူးပါတယ်။ စာရေးဆရာဖြစ်ဖို့ဆိုတာ စာများများဖတ်ရမယ်။

**ဒေါက်တာမောင်မြေ(မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု)**  
မွန်မြတ်သော ကျေးဇူးပြုသူနှင့် မွန်မြတ်သော ကျေးဇူးဆပ်သူ စာအုပ်နဲ့ ဒီနှစ်ဆုရတာပါ။ ဒီစာအုပ်မှာ ဗုဒ္ဓရဲ့အဆုံးအမတွေကို လူကြီး လူငယ် လူလတ် မရွေး ဖတ်ရှုပြီး စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့လာအောင်၊ မြန်မာမှု၊ မြန်မာ့ဓလေ့၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဗဟုသုတရစေမယ့် စာတွေ ကိုပါ စုဆောင်းတင်ပြထားတာပါ။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကလည်း စာပေဗိမာန်စာမူဆုကို အလှူအယဉ် မြန်မာ့ဓလေ့ပွဲတော်တစ်ခွင် စာအုပ်နဲ့ရရှိခဲ့ပါတယ်။ တကယ် တော့ စာပေဆိုတာ လူကြီး လူငယ် ကလေးမှ မဟုတ်ပါဘူး။ အလှူအသီးသီးနဲ့ သက်ဆိုင်ပါတယ်။ စာပေလေ့လာမှုကောင်းလေ ယဉ်ကျေး သိမ်မွေ့လာလေပါပဲ။ အခုခေတ်က အင်တာနက်ခေတ်ဆိုတော့ ကလေးတွေ ပိုပြီးခေတ်မီကြတယ်။ စာဖတ်ချင်ရင် အင်တာနက်ကနေတစ်ဆင့် ကိုယ်ဖတ်ချင်တဲ့စာအုပ်ကို ရှာပြီး

**မအိအိမော် (မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု)**  
“ကချင်ရိုးရာ အနုပညာအဖွဲ့များ” ဆိုတာနဲ့ ဒုတိယ ရခဲ့တာပါ။ ကျွန်မ တို့ တိုင်းရင်းသားတွေက တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက်ထိတွေ့ဖို့က တစ်ပြည်နယ် နဲ့ တစ်ပြည်နယ်တော်တော်ဝေးတယ်။ ဒီလိုမျိုးစာအုပ်တွေ ရေးသားလာကြတဲ့ အတွက် ကိုယ်မသွားနိုင်ပေမယ့် လေ့လာလို့ရတယ်။ ယဉ်ကျေးမှုတွေဖလှယ်လို့ ရတယ်။ သိခွင့်ရတယ်။ အခုဆိုရင်တော့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေကောင်း လာပါပြီ။ ကျွန်မက မြစ်ကြီးနားက ကချင်တိုင်းရင်းသူပါ။ အခုဆိုရင် နိုင်ငံတော် က တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ စာပေ ဂီတ ယဉ်ကျေးမှုတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ အများကြီး ဆောင်ရွက်ပေးတာ၊ ပွဲတော်တွေ လုပ်ခွင့်ပေးတာတွေကို အများကြီးဝမ်းသာ ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုနှင့်ဆိုင်တဲ့ စာပေတွေကို ရွေးချယ်ပြီး အခုလို ဆုချီးမြှင့်ပေးတဲ့အတွက် အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်တယ်လို့ ပြောချင်ပါ တယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-သီသီမင်း၊ စာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

**\* ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုမု**  
လက်ရှိဆောက်လုပ်နေသော အဆိုပါ ရန်ကုန် အထွေထွေရောဂါကုတိုင်းဆေးရုံသစ်အတွင်း အရေးပေါ် ဌာန၊ ခွဲစိတ်ခန်းပေါင်း ၂၀၊ ဆေးကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သင်ကြားရေးအခန်း (ညီလာခံ အခန်းများ၊ သင်တန်းခန်းမများ)ထည့်သွင်း ဆောက်လုပ် သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဆေးကုသလူနာများအတွက် ခုတင် (၁၅၀၀) ဆံပင်ခံမည်ဖြစ်သည်။ မြေညီထပ်တွင် မတော် တဆထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှုနှင့် အရေးပေါ်ကုသဆောင်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး Level 1 မှ Level 11 ကို ခွဲစိတ်ခန်းများ နှင့် ဆေးကြပ်မတ်ကုသဆောင်များပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တင်ဒါခေါ်ယူမှုကြောင့် ၁၂ ထပ်ပါ ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကု တိုင်းဆေးရုံ သစ်ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိသော တော်ဝင်မိသားစုကုမ္ပဏီလီ မိတက်မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုထွေးက “ဒီတိုင်းဆေးရုံသစ် ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသွားရင်တော့ လာရောက်ကုသကြမယ့် အရေးပေါ်လူနာတွေအတွက် ယခင်အရေးပေါ်ကုသ ဆောင်ထက် ပိုမိုစနစ်ကျတဲ့ပုံစံဖြစ်သွားမှာပါ။ လူနာတွေ အတွက်လိုအပ်တဲ့ စမ်းသပ်မှုတွေ ပြုလုပ်နိုင်ဖို့

စနစ်ကျအောင် ဆောက်လုပ်ထားပါတယ်။ လေသန့် ကိုရိယာ၊ ခွဲစိတ်ကိရိယာပစ္စည်း၊ အောက်စီဂျင်ဂက်စိတ် လိုင်းများအတွက် စနစ်တကျ ဒီဇိုင်းရေးဆွဲဆောင်ရွက်ထား ပါတယ်။ ဆေးရုံဖွဲ့စည်းပုံကောင်းသွားပြီဆိုရင်တော့ လူနာ တွေကို အချိန်တိုအတွင်းကုသနိုင်မှာပါ။ အရင်လို လူနာတွေ အတွက် ဟိုရောက်ဒီရောက်သွားကုသကြရတဲ့ပုံစံလို နေရာ တွေပြန်ကျမနေဘဲ တစ်နေရာထဲမှာ အဆက်အစပ်ရှိတဲ့ ဌာနများနှင့် တစုတစည်း ကုသနိုင်အောင် စီမံထားပါ တယ်”ဟု ရှင်းပြခဲ့သည်။  
လက်ရှိအနေအထားအရ အဆိုပါ ၁၂ ထပ်ဆောင်ရှိ ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုတိုင်းဆေးရုံသစ် မြေညီ ထပ်မှ ၄ လွှာအထိကွန်ကရစ်လောင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွား ပြီဖြစ်ပြီး အပေါ်အထပ်မြင့်များ ကွန်ကရစ်လောင်းခင်းကျင်း ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလကုန်၌ အပြီးသတ်ဆောက်လုပ်ပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်းနှင့် ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုတိုင်းဆေးရုံ သစ်အဆောက်အအုံ ဖောင်ဒေးရှင်း တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း အား ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလက စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်းသိရသည်။ **သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ (စိုးဝင်း-MLA)**

**မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်**  
**မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၂**  
မန္တလေးမြို့မှ မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ချစ်မြတ်နိုးသူ ဝါသနာရှင် များ စီစဉ်သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မြန်မာ့ ရိုးရာလက်ဝှေ့အကောင်းဆုံး ထူးချွန် ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မန္တလေးမြို့ (၃၅)လမ်းနှင့် (၇၆)လမ်း ရှိ တီးမားတင်ဝင်း မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ထူးချွန်ကလပ်အသင်းဆုနှင့် ထူးချွန် အားကစားသမားများဆုပေးအပ်ခြင်း ကို မန္တလေးမြို့က ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ အခမ်းအနားတွင် အခမ်းအနားမှူး အဖြစ် ဆရာမခင်ခင်ဝင်း (ပညာရေး) က ဆောင်ရွက်သည်။ ရှေးဦးစွာ မန္တလေးမြို့၏ ဝါရင့်လက်ဝှေ့ ပွဲများကို စီစဉ်သူ ဆရာကြီးကီးမားဦးတင်ဝင်းက မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ပွဲများအကြောင်း ကိုလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့မှ ရောက်ရှိလာသည့် ဆရာဦးမြင့်လွင် (ကျားကြီး)က မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပခြင်းအတွက် မှီဒီတာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဆရာကြီး ဦးရွှန်ပေါ က ၂၀၁၅ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ အကောင်းဆုံးထူးချွန်ဆုပေးပွဲ ဖြစ် ပေါ်လာပုံကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ဆရာကြီး ကီးမားဦးတင်ဝင်းက ကြီး စားအားထုတ်မှု ထူးချွန်ကလပ်အသင်း **ခင်ခင်ဝင်း(ပညာရေး)**

ပြည်တွင်းရေးရာ

၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် “စာပေမြှင့်ပေးရေး” ဆိုသည့် ရည်မှန်းချက် ထားပြီး မြန်မာစာပေ ပညာရှင်ကြီးများ၏ ထူးခြားသည့် စာပေလက်ရာမွန်များကို စာဆိုတော်နေ့ ရောက်လာတိုင်း ယခုကဲ့သို့ နှစ်စဉ်မပြတ် ချီးမြှောက်ပေးရန် နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာစာပေလောက ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဦးတည်ပြီး အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန်စာမူဆုကို ခေတ်အဆက်ဆက် ရွေးချယ်ပေးရန် ချီးမြှင့်လာခဲ့ရာတွင် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာပေဆုများ၊ တိုးချဲ့ချီးမြှင့်ခဲ့သကဲ့သို့ ဂုဏ်ပြုငွေများကိုလည်း တိုးမြှင့်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာစာပေ အကျိုးကို မျှော်ကိုးပြီး မိမိ၏ ကလောင်အားဖြင့် တစ်သက်တာပတ်လုံး စွမ်းစွမ်း တမံ သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဝါရင့်စာပေ ပညာရှင်ကြီးများကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှောက်သောအားဖြင့် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်က စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး စာပေပညာရှင်တစ်ဦးစီကိုသာ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်ကစပြီး အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို သုံးဦးအထိ တိုးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါစာပေဆုများကို ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် ထိုက်တန်သည့် စာအုပ်စာမူများကို ရွေးချယ်ချီးမြှင့်နိုင်ရန် စာပေဆုရွေးချယ်ရေး ကော်မတီများဖွဲ့စည်းပြီး ဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါကြောင်း။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် အများပြည်သူလိုလားတောင့်တနေသည့် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်တွင် စိတ်အားထက်သန်စွာ လျှောက်လှမ်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကိုလည်း နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံသားအားလုံးက နိုင်ငံကြီးသားပီသစွာဖြင့် ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ကြရန် အထူးအရေးကြီးသကဲ့သို့ အာဆီယံဒေသအပါအဝင် နိုင်ငံတကာအလယ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံက ဂုဏ်သိက္ခာရရှိရန်နှင့် ရပ်တည်နိုင်ရန်လည်း အထူးလိုအပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း။

သို့အတွက် အနာဂတ်ကာလတွင် စာပေပညာရှင်များ၏ ကလောင်စွမ်းအားဖြင့် ပြည်သူ့ကို အသိပညာပေးပို့ပေးသည့် စာအုပ်စာပေများ ရေးသားထုတ်ဝေပေးနိုင်ရန်နှင့် စာပေအရည်အသွေး မြင့်မားလာအောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စာပေပညာရှင်များကလည်း တစ်ဦးချင်း တစ်ဖွဲ့ချင်းမှစပြီး အများပြည်သူကို ကောင်းကျိုးပြုနိုင်မည့် သုတ၊ ရသစာပေ၊ အတွေးအခေါ်မှန်ကန်ရင့်ကျက်စေမည့် စာပေ၊ ပေါ်ပင်မဟုတ် ဂန္ထဝင်မြောက်စာပေများကို ဦးစားပေးရေးသားဖွဲ့ဆိုပေးကြရန်လည်း အလေးနက်တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်းက ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု ဆရာကြီးဦးဝင်းဖေ(မြင်)၊ ဆရာကြီးဦးခင်မောင်စိုး(မောင်ပေါ်ထွန်း)နှင့် ဆရာကြီးဦးကိုလေး(ကိုလေး-အင်းဝဂုဏ်ရည်) တို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွန်း၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာ ဒေါ်ခင်စန်းရီနှင့် ဦးအေးမြင့်ကြုံတို့က အမျိုးသားစာပေဆု ရရှိကြသူများအား လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်သိမ်း၊ ဒေါ်စန္ဒာခင်၊ ဦးသန်းဆွေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဒေါ်စန်းစန်းနွယ်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးမင်းတို့က စာပေပိမာန်စာမူဆုရရှိကြသူများအား လည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် စာပေဆုရရှိကြသူများကိုယ်စား ၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေ



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန်စာမူဆု ချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

တစ်သက်တာဆုဆရာကြီး ဦးခင်မောင်စိုး(မောင်ပေါ်ထွန်း)က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရှင်များ၊ အမျိုးသားစာပေဆုရှင်များ၊ စာပေပိမာန်စာမူဆုရှင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားမစတင်မီ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆုရစာပေပညာရှင်ကြီးများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် ဆုရစာအုပ်များ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားအပြီးတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှတို့က ၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရစာပေပညာရှင်ကြီး သုံးဦးတို့အား ချီးမြှင့်သည့် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းစီကို ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးဇော်သိန်းက ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခင်က တစ်နှစ်လျှင် တစ်ဦးသာ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ ယခုနှစ်အထိ အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရှင်ကို သုံးဦးအထိ တိုးမြှင့်ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ထို့အတူ ယခင်က တစ်သက်တာစာပေဆုကို ငွေကျပ် ခြောက်သိန်းချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခု အစိုးရလက်ထက်တွင် အဆင့်ဆင့်တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် မှစ၍ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

အလားတူ ယခင်က အမျိုးသားစာပေဆုကို ငွေကျပ်သုံးသိန်းချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခု အစိုးရလက်ထက်တွင် အဆင့်ဆင့် တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ကာ အမျိုးသားစာပေဆုဘာသာရပ်များကိုလည်း အမျိုးအစားအလိုက် တိုးမြှင့် ရွေးချယ်ပေးခဲ့သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု ဆရာကြီးဦးခင်မောင်စိုး(မောင်ပေါ်ထွန်း) အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

စာပေပိမာန်စာမူဆုများကိုလည်း ယခင်က ပထမဆူငွေကျပ် တစ်သိန်းခွဲ၊ ဒုတိယဆူငွေကျပ် တစ်သိန်းနှင့် တတိယဆူငွေကျပ် ခုနှစ်သောင်းခွဲ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခု အစိုးရလက်ထက်တွင် အဆင့်ဆင့်တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ပထမဆူကို ငွေကျပ် ခုနှစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆူကိုငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ တတိယဆူကို ငွေကျပ် သုံးသိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန်စာမူဆု ချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ဆုရစာပေ ပညာရှင်ကြီးများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် ဆုရစာအုပ်များအား ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အာပရီကမ

တိုရောက အဆိုပါဆုကို ဘရာဇီလ်၊ အေယူ၊ အော့ဘာမီယန်၊ မာနီတို့အား ကျော်ဖြတ်ကာ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပရိသတ်များ ရွေးချယ်ခြင်းအတွက် ပိုမိုဂုဏ်ယူမိကြောင်းလည်းငင်းကပြောသည်။ တိုရောမှာ ဆန်ခါတင်စာရင်းတွင် ခုနှစ်ကြိမ်အထိပါဝင်ခဲ့သော်လည်း ယင်းဆုကို ယခုတစ်ကြိမ် အပါအဝင် နှစ်ကြိမ်သာ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တိုရောသည် အိုင်ဗရီကို့စ်အသင်း အာဖရိကဖလားဆွတ်ခူးခဲ့ရာတွင် အဓိကနေရာမှ ပါဝင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး မန်စီးတီးအတွက်လည်း အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းကို ဆက်ထိန်းထားနိုင်ခဲ့သောအထူးပင် ဖြစ်သည်။

ဘီဘီစီ၏ မျက်မှောက်နေရာကဏ္ဍ အယ်ဒီတာ ကော်ကိုဖီက “ယာယာ တိုရော့ရဲ့နိုင်ငံအသင်းအတွက် ဦးဆောင်မှုပေးနိုင်တဲ့ အခန်းကဏ္ဍတော့ လူငယ်ကစားသမားတွေအတွက် စံပြုပါပဲ” ဟု ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် ပြောကြားသည်။



ပြည်တွင်းရေးရာ

၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန်စာမူဆု ရရှိသူများစာရင်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ဆုရရှိသူအမည်	စာပေအမျိုးအစား
၁။	အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု	(က) ဆရာကြီးဦးဝင်းဖေ (မြိုင်) (ခ) ဆရာကြီးဦးခင်မောင်စိုး (မောင်ပေါ်ထွန်း) (ဂ) ဆရာကြီးဦးကိုလေး (ကိုလေးအင်းဝဂုဏ်ရည်)	
၂။	အမျိုးသားစာပေဆု	(က) ဆရာမ စံပယ်ဖြူနု (ခ) ဆရာကြီးနှစ် (ဘုန်းဘုန်းဦးတေမိ) (ဂ) ဆရာမောင်လင်းကြည် (ဃ) ဆရာတက္ကသိုလ် ခင်မောင်ဇော် (င) ဆရာဒေါက်တာမောင်ဖြေ (စ) ဆရာဇော်မျိုးဟန်(ငါးသိုင်းချောင်း) (ဆ) ဆရာဆူးသစ် (ဇ) ဆရာနတ်မောက်အနီချို (ဈ) ဆရာတိန်းလတ် (ည) ဆရာဒေါက်တာတိုးလှ (ဋ) ဆရာကျော်ဦး (ဌ) ဆရာရတနာစိုး (ဍ) ဆရာ ဒေါက်တာကျော်ဝင်း (ဎ) ဆရာဦးစိုင်းအောင်ထွန်း (ဏ) ဆရာ ဦးထွန်းအောင်ချိန်	ဝတ္ထုရှည်စာပေဆု (မြောက်ဖျားဆီကလွမ်းရာသီ) ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် စာပေဆု (မာရ်နတ်ရဲ့စည်းစိမ်) ကဗျာပေါင်းချုပ် စာပေဆု (မိုးဦးလေးဦး ကဗျာများ) စာပဒေသာ စာပေဆု၊ တက္ကသိုလ် မြကျွန်းသာ(ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သမိုင်း) မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု (မွန်မြတ်သောကျေးဇူးဆပ်သူနှင့် မွန်မြတ်သော ကျေးဇူးပြုသူ) ကလေးစာပေဆု၊ (ပန်းစုံရွှေပြည်ကလေး ကဗျာများ) လူငယ်စာပေဆု၊ (ခွန်အားရှိသောစာ၊ ခွန်အားရှိသောလူငယ်) ဘာသာပြန်(သုတ)စာပေဆု၊ (ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်တိုးတိုး၍ သာဝင်) ဘာသာပြန်(ရသ) စာပေဆု၊ (ကျွန်မမာလာလာ) သုတပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာ)ဘာသာရပ်စာပေဆု၊ (လယ်ယာမြေသတ္တရာဇ်တွေထဲက သမိုင်း) သုတပဒေသာ (ရိုးရိုးသိပ္ပံစာပေဆု)၊ (စွမ်းအင်နှင့် ဝန်းကျင်) သုတပဒေသာ (အသုံးချသိပ္ပံစာပေဆု) (ဝါး) နိုင်ငံရေးစာပေဆု၊ (နိုင်ငံရေးအတွေးအခေါ် သမိုင်း) အင်္ဂလိပ်ဘာသာ (သုတစာပေဆု)၊ (SHAN LEGENDS) အင်္ဂလိပ်ဘာသာ (ရသ စာပေဆု)၊ (MAUNG YIN MAUNG AND MAME` MA)
၃။	စာပေပိမာန် စာမူဆု	(က) ဆရာမ သွဲ့ထားညို(သက္ကလ) (ခ) ဆရာစိုးမြင့်မောင်(သာရဝေါ) (ဂ) ဆရာကေ(တောင်တန်းပြာ) (ဃ) ဆရာထွန်းလှိုင် (မြိုင်) (င) ဆရာရဲရင့်ကျော် (စ) ဆရာ ပုလောစိုးနံ့သာ	ဝတ္ထုရှည်ဆု (ဒုတိယဆု) (အလင်းစေတမာန်) ဝတ္ထုရှည်ဆု (တတိယဆု) (မုန်းခက်ပြုံးတစ်သက်) ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ဆု (ပထမဆု)၊ (အောက်ချင်းငှက်ကလေးရဲ့ ဒဏ္ဍာရီနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများ) ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ဆု(ဒုတိယဆု) (မထိုးတစ်ကျပ် ထိုးတစ်ကျပ်နှင့် ကိုယ်တွေ့ ဝတ္ထုတိုများ) ဝတ္ထုပေါင်းချုပ်ဆု (တတိယဆု)၊ (သမုဒယဒီရေတောနှင့်အခြားဝတ္ထုတိုများ) ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆု(ပထမဆု)၊ (ပြဒါးမဲ့မှန် ကဗျာများ)

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ဆုရရှိသူအမည်	စာပေအမျိုးအစား
		(ဆ) ဆရာမောင်သာလင်း (ဇ) ဆရာလွင်ဦး (ကွမ်းခြံကုန်း) (ဈ) ဆရာဦးထွန်းလွင် (မိတ္ထီလာ) (ည) ဆရာဇော်လွင်ဦး (ဟင်္သာတ) (ဋ) ဆရာစေတုတ္တရာ ချင်းလှထွန်း (ဌ) ဆရာတိုးတိုး (Geo Physics) (ဍ) ဆရာမောင်ချိုဝေ (ဎ) ဆရာမအိချို (ဏ) ဆရာသောင်းညွန့်သစ် (အမျိုးသားစာပေဆု) (တ) စာရေးဆရာမ အိအိမွန် (ယဉ်ကျေးမှု) (ထ) ဆရာမခင်ညိုညိုမြင့် (ဒ) ဆရာရဲဘော်မြသိန်း(ဟိုပုံး) (ခ) ဆရာနန္ဒမိုးကြယ် (န) ဆရာသန်းအောင်(အညာမြေ) (ပ) ဆရာမအေပရယ်ယုခိုင် (ရွှေတောင်) (ဖ) ဆရာမနွယ်နွယ်ဝင်း (ဗ) ဆရာဇင်မင်း(သမိန်ထော) (ဘ) ဆရာမောင်(မကွေး) (မ) ဆရာ Dr. Saw Mra Aung (ယ) ဆရာ ဒီပန့်လင်း	ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆု (ဒုတိယဆု)၊ (ချိုးကူသံလေး ပလွေတေးနှင့် ငါ့မွေးရပ်ရွာကဗျာများ) ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆု (တတိယဆု) (မူးမြစ်တေးသံ ကဗျာများ) သုတပဒေသာဝိဇ္ဇာပညာရပ်ဆု (ပထမဆု)၊ (လွန်မြန်ကို တူးဖော်ခြင်း) သုတပဒေသာဆု (ဝိဇ္ဇာပညာရပ်) (ဒုတိယဆု)၊ (ကွယ်ပျောက်လုဆဲ ယင်းတလဲ) သုတပဒေသာ ဝိဇ္ဇာပညာရပ်ဆု (တတိယဆု) (မုန်းချောင်းရေပြာစေတုတ္တရာ) သုတပဒေသာ သိပ္ပံနှင့် အသုံးချသိပ္ပံ ပညာရပ်ဆု (တတိယဆု)၊ (ကမ္ဘာ၊ နေ၊ နေမိသားစုနှင့် စကြဝဠာ) စာပဒေသာဆု(ဆောင်းပါး) ပထမဆု၊ (ဇာတိစိတ်၏ ခေါ်ဆောင်ရာ) စာပဒေသာဆု (ဆောင်းပါး) ဒုတိယဆု၊ (ရွှေပိတောက်) စာပဒေသာဆု(ဆောင်းပါး) တတိယဆု (သစ်ပင်တောတောင်တို့၏ ပရိယာယ်) မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု (ဒုတိယဆု)၊ (ကချင်ရိုးရာ အနုလက်ရာ ဒီဇိုင်းများ) မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆု (တတိယဆု)၊ (ငါးထုပ်ဖက်ပေါ် ကျသည့် ပျားရည်စက်) ကလေးစာပေဆု(ပထမဆု)၊ (ကျူရှင်နှင့် အခြား ကလေးဝတ္ထုတိုများ) ကလေးစာပေဆု (ဒုတိယဆု)၊ (မင်္ဂလာရှိသောနေ့ ကလေးကဗျာများ) ကလေးစာပေဆု (တတိယဆု)၊ (ရွှေစင်နှစ်ပွင့်) လူငယ်စာပေဆု (ပထမဆု)၊ (ကိုယ်တိုင်ရေးရောင်စုံပန်းချီကားတစ်ချပ်) နိုင်ငံရေးစာပေဆု (တတိယဆု)၊ (မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးမှတ်တိုင် ပြည်ခရိုင်) ၁၉၂၀-၁၉၄၈ ပြဇာတ်စာပေဆု (ဒုတိယဆု)၊ (တောဟေဝန်လယ် တောင်စွယ် ဝေယံဦး) ပြဇာတ်စာပေဆု (တတိယဆု)၊ (လှေခွက်ချည်းကျန် အလံမလဲဟေ့) အင်္ဂလိပ်စာမူဆု (ပထမဆု)၊ (A Glimpse into Part of ancient Myanmar History and Fundamental Buddhist Concepts) ဘာသာပြန်စာမူဆု(ပထမဆု)၊ (မြန်မာဒီတို့ ခန်းခြောက်လေသောအခါ)

(သတင်းစဉ်)

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂**  
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရိုင်းများနှင့် ကျောက်စိမ်းအသားကျောက်များကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရောင်းချပွဲအား ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်မှ စတင်ပြီး နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာ ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပလျက်ရှိ ရာ ယနေ့တွင်လည်း ကြည့်ရှုလေ့လာ သူများ၊ တင်ဒါတင်သွင်းဝယ်ယူ သူများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။  
ယနေ့ ကျောက်စိမ်းအတွဲပေါင်း ၁၇၅၀ ကို တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချခဲ့ပြီး ယမန်နေ့ ကျောက်စိမ်း အတွဲပေါင်း ၁၇၅၀ အနက် အတွဲ ၁၃၄၀ ကို တင်ဒါအောင်မြင်ကြောင်း သိရသည်။  
ပြပွဲတွင် ဗဟိုကော်မတီအနေဖြင့်

ယနေ့ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၁၇၅၀ ဆက်လက်ရောင်းချ



လာရောက်ဝယ်ယူကြသူများ သိရှိ ကြေညာပေးလျက်ရှိသည်။ ဆက်လက်ရောင်းချသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
(သတင်းစဉ်)

လူထုအားကစားလ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ ကျင်းပ

**ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၁၂**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၅ နာရီခွဲက ကျင်းပသည်။ ယင်းအခမ်းအနားသို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ငွှာနဆိုင်ရာ များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ ပါဝင်ပြီး စုစုပေါင်းအင်အား ၃၀၀၀ ခန့် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

**တနင်္ဂနွေအထူးထုတ် ခေတ္တရုပ်နားမည်**  
ကြေးမုံသတင်းစာ၌ အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း ဖော်ပြလျက်ရှိသည့် တနင်္ဂနွေအထူးထုတ် (၈)မျက်နှာကို ခေတ္တရုပ်နားထားမည်ဖြစ်ကြောင်း စာဖတ် ပရိသတ်များအား အသိပေးအပ်ပါသည်။







တစ်ပတ်အတွင်းအားကစားသုံးသပ်ချက်

တင်းနစ်လောကမှာ ဂရင်းစလင်း(၁၇) ကြိမ်ရရှိခဲ့တဲ့ ဆွစ်ဇာလန်ကစားသမား ဖက်ဒရာကို အကောင်းဆုံးကစားသမားလို့ ဘာကြောင့် သတ်မှတ်နေကြတာလဲ။ သူဟာ ဂရင်းစလင်းအရေအတွက် စံချိန်တင်ရရှိ ထားလို့လား။ ဒါမှမဟုတ်သူ့ရဲ့ အောင်မြင်မှု တွေကို အခြားပြိုင်ဘက်တွေက အခုထိ မလိုက်နိုင်သေးလို့လား။ ဒီအချက်နှစ်ချက် က ယေဘုယျအားဖြင့် အကောင်းဆုံး ကစားသမားလို့ သတ်မှတ်ရမယ့် အချက် နှစ်ချက်ဆိုပေမယ့် အထင်ရှားဆုံးအချက် တစ်ချက်ကတော့ ဖက်ဒရာက ၂၀၀၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလကတည်းက ကမ္ဘာ့အဆင့် (၁၀)အတွင်း အမြဲတမ်းဝင်ရောက်နိုင်ခဲ့သလို သူ့ရဲ့ လက်စွမ်းတွေကို ဂရင်းစလင်းပြိုင်ပွဲလို ပွဲကြီးတွေမှာ အမြဲတမ်းထိန်းထားနိုင်ခဲ့ တာကြောင့် သူဟာအငြင်းပွားစရာ မရှိတဲ့ တကယ့် ကြယ်ပွင့်ကစားသမား ဆိုတာကို သက်သေပြနိုင်ခဲ့ပါ တယ်။

ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁)နေရာမှာ ၃၀၂ ပတ်ကြာတဲ့အထိ ရပ်တည်ခဲ့ဖူး သလို ဒီအထဲမှာမှ ၂၃၇ ပတ်အထိ ဆက်တိုက်ထိန်းထားနိုင်မှုတောင် ရှိခဲ့တာ ဘာကြောင့် တင်းနစ်လောကရဲ့ ထာဝရအကောင်းဆုံးကစားသမား လို့ သတ်မှတ်ခံရလဲဆိုတဲ့အဖြေက ရှင်းလင်းပြီးဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။ ဒါ့အပြင် ဂရင်းစလင်းဗိုလ်လုပွဲ ကို (၂၇)ကြိမ်အထိ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ သူဖြစ်တာကြောင့် ငါးကြိမ်ယှဉ်ပြိုင်တိုင်း တစ်ကြိမ် ဗိုလ်လုပွဲတက်ရောက်နိုင်တဲ့ အနေအထားတွေကလည်း သူဟာပြိုင်ဘက် တိုင်းကို အခုထိ ခြိမ်းခြောက်နိုင်ဆဲ ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ပေါ်လွင်လို့နေပါတယ်။

ဖက်ဒရာဆိုတဲ့ တင်းနစ်ကစားသမား က အခုလက်ရှိတင်းနစ်လောကမှာ အချိန် အဝါအကြီးဆုံး ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သလို ကမ္ဘာ့အားကစားလောကမှာလည်း အထင် ရှားဆုံး နံပါတ်(၁)နေရာကို ရယူထားနိုင် တဲ့ကစားသမားလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သူက လက်ရှိမှာ ကမ္ဘာ့အဆင့်(၃)နေရာမှာသာ ရပ်တည်နေပေမယ့် သူ့ရဲ့ ကျော်ကြားမှုကို အခြား တင်းနစ်ကစားသမားတွေလိုက်မိဖို့ ခက်ခဲနေဆဲ အနေအထားပါ။ ဖက်ဒရာက

တင်းနစ်လောကကို နှုတ်ဆက်ဖို့ စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထားသင့်တဲ့



မေ လဲ့ သင်း

ဖက်ဒရာ

ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင် တဲ့ ပြိုင်ပွဲတိုင်းမှာ အကောင်းဆုံး လက်စွမ်းတစ်ခုကို အမြဲလိုလို ထိန်းထားနိုင်ပြီး သူ့ရဲ့ ပုံရိပ်အသုံးပြုခက ရရှိတဲ့ကြော်ငြာ ဝင်ငွေအပြင် အခြားဆုကြေးတွေကြောင့် ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးကစားသမားစာရင်း ထိပ်ဆုံးနေရာမှာလည်း အမြဲတမ်းရှိနေသူ ဖြစ်ပါတယ်။

ဖက်ဒရာက ဒီနှစ်မှာလည်း ATP က ချီးမြှင့်တဲ့ စတီဖန်အက်ဘာဂ်ဆုကို (၁၀) ကြိမ်မြောက် ရရှိခဲ့သလို ပရိ သတ်တွေ အကြိုက်နှစ်သက်ဆုံး တင်းနစ်ကစားသမားဆုကို ၁၃ နှစ် ဆက် တိုက်ရရှိခဲ့တာကြောင့် သူဟာ အရည် အချင်းအပြင် သူ့ရဲ့ ထူးခြားတဲ့ ရုပ်ရည်နဲ့ ပရဟိတစိတ်ဓာတ်ပြည့်ဝမှုကို ပရိသတ်တွေက လေးစားတာကြောင့်ပါဆိုတာ

ထင်ထင်ရှားရှား မြင်တွေ့ရမှာ ဖြစ် ပါတယ်။ တင်းနစ်ပွဲတွေမှာ ဖက်ဒရာ ပါဝင်ရင် လူစည်ကားနေပြီး ဝင်ဘယ်လဒ်န အိုးပင်းမှာ အိမ်ရှင်ပရိသတ်တွေက

အန်ဒီမာရေးကို ပိုမို အားပေးတာကလွဲရင် ကျန်တဲ့ပွဲတွေမှာဆို ဘယ်ကစားသမားနဲ့ ယှဉ်ယှဉ် ဖက်ဒရာကိုသာ သည်းသည်း လှုပ်အားပေးကြတာကလည်း ဆယ်စုနှစ် တစ်ခုကျော် ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်တဲ့တိုင်အောင် မြင်တွေ့နေရတဲ့ မရိုးနိုင်တဲ့မြင်ကွင်းတစ်ခု ပါ။

ဖက်ဒရာက လက်ရှိမှာအသက်(၃၄) နှစ်ကျော်လွန်လာပြီဖြစ်ပေမယ့် မကြာသေး မီရက်ပိုင်းကပဲ ၂၀၁၅ စတုဂံတိုက်အိုးပင်းမှာ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မယ်လို့ သဘော တူညီမှုတစ်ခုပြုလုပ်ခဲ့တာကြောင့် သူဟာ ၂၀၁၇ နှစ်ဝက်လောက်အထိ တင်းနစ် လောကက အနားမယူသေးဘူးဆိုတာကို အသိပေးလိုက်တာနဲ့အတူတူပါပဲ။ အဲဒီ အချိန်ဆို ဖက်ဒရာရဲ့ အသက်က(၃၆)နှစ်ရှိ နေပြီဖြစ်တာကြောင့် သူ့ရဲ့ အမြင့်ဆုံး လက်စွမ်းတစ်ခုကို ဆက်လက်ထိန်းထား နိုင်ဖို့ ခက်ခဲနေတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဖက်ဒရာအနေနဲ့ အခုတောင် ပွဲတိုင်းကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမပြုတဲ့မှုကို ကျင့်သုံး နေရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ နိုဝင်ဘာလရက်က ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ ပဲရစ်မာစတာစီးနီး ပြိုင်ပွဲမှာဆို ပထမအကျော့မှာတင် ဂျွန်အစ္စနာကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့ အတွက် ကမ္ဘာ့အဆင့်လည်း လျော့ကျခဲ့ရပါတယ်။ အဲဒီနောက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ ATP World Tours Finals ပြိုင်ပွဲမှာ ဗိုလ်လုပွဲအထိတက်ရောက်နိုင်ခဲ့ ပေမယ့် ဂျိုကိုဗစ်ချိုကို မိနစ်၈၀အတွင်း ၆-၃၊ ၆-၄ နှစ်ပွဲပြတ် ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကို ချိန်ထိုး ကြည့်ရင် ဖက်ဒရာအနေနဲ့ ဘယ်လိုပဲ သမ္မာ ရှိတယ်ဆိုဆို အရင်ကလို ပြိုင်ဘက်ကင်း လက်စွမ်းမရှိတော့ဘူးဆိုတာ ထင်ရှားပါ တယ်။ ဒါကြောင့် ဖက်ဒရာအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ နာမည်ဂုဏ်သတင်းကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းပြီး အကောင်းဆုံးအခြေအနေနဲ့ တင်းနစ် လောကကို နှုတ်ဆက် ချင် ရင် ၂၀၁၇ နောက်ပိုင်း လုံးဝမကစားတော့ဘူး ဆိုတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ချိုးကိုပါ တစ်ပါတည်း ချမှတ်ထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဖြစ်နိုင်ရင် ဂရင်း စလင်းဖလားတစ်လုံးထပ်ရပြီးတာနဲ့ ကစား သမားဘဝကို နှုတ်ဆက်သင့်ပါပြီ။ ဒီလိုမှ မဟုတ်ဘဲ ၂၀၁၇ ကျော်တဲ့အထိ ကစား သမားဘဝကိုနှုတ်ဆက်ဖို့ အဆင်သင့်မဖြစ် ဘူးဆိုရင် . . .



မန်ယူကနေ ပန်ဟားလ် ထွက်ခွာ သွားခဲ့သော်



ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

မန်ယူအသင်းရဲ့ နောက်ခံကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ရိုင်ယန်ဂစ်ဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အရောက်မှာ မန်ယူအသင်းအတွက် လိုအပ်နေတဲ့ လက်ထောက်နည်းပြရာထူးတာဝန်ကို စတင်လက်ခံခဲ့တယ်။ အဲဒါဟာအသင်းရဲ့ အောင်မြင်မှုမိမိတို့နဲ့ အစပထမလို့ သုံးသပ်သူအထောက်အထားမှာ မှတ်ချက်ပြုခဲ့ကြတယ်။ ပြီးတော့ ရိုင်ယန်ဂစ်ဟာ အမှုဆောင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဖြစ်တဲ့ အက်ဒီဂျွန်ဝက်ဒ်ရဲ့ လူယုံတစ်ယောက်အနေနဲ့လည်း အခုအချိန်ထိ လက်ခံထားခြင်းခံရတဲ့ သူတစ်ဦးပါ။

၂၀၁၃ ခုနှစ်မှာ မန်ယူအသင်းရဲ့ ဂန္ထဝင်နည်းပြကြီးအဖြစ် ၂၆ နှစ် ကြာ မားမားမတ်မတ်ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တဲ့ ဖာဂူဆန်ဟာ မန်ယူအသင်းနည်းပြ အဖြစ်ကနေ ထွက်ခွာသွားချိန်မှာ မန်ယူအသင်းကို ကိုင်တွယ်ဖို့ အဲဟာတန် အသင်းမှာအောင်မြင်မှုရခဲ့တဲ့ ဒေးဗစ်မိုယက်ကို အစားထိုးနည်းပြအဖြစ် ခေါ်ယူခန့်အပ်ဖို့ တွန်းအားတွေပေးခဲ့တယ်။ အဲဒီမှာ ဒေးဗစ်မိုယက်နဲ့ အပြိုင်ဆိုသလို ရိုင်ယန်ဂစ်ကိုလည်း လက်ထောက်နည်းပြအဖြစ်နဲ့ ခန့်အပ်ခဲ့တယ်။

မိုယက်ကို နည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့တဲ့အချိန်ကစလို့ မန်ယူအတွက် အမှားတစ်ခုကို ရင်ဝယ်ပိုက်လိုက်ရတဲ့ သဘောဖြစ်သွားတယ်။ အဲဒါနဲ့ အောင်မြင်မှုတစ်စုံတစ်ရာကိုမျှ မဆောင်ကြဉ်းနိုင်ခဲ့တဲ့ မိုယက်ကို နည်းပြ ရာထူးကနေ ထုတ်ပယ်လိုက်တယ်။ မိုယက်ကို ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ ခရီးကြမ်းကို အပြင်းနှင့်ခဲ့ရတဲ့ မန်ယူအသင်းက ခရီးလမ်း ချောမွေ့စေဖို့အတွက် နယ်သာလန်နည်းပြ ပန်ဟားလ်ကို ခေါ်ယူခဲ့တယ်။ သို့သော် မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ပန်ဟားလ်ကို ခေါ်ယူခဲ့ပေမယ့် အိုးထရက်ဖွဲ့ဒ်ရဲ့ အရိပ်မည်းကြီးက လက်ရှိအချိန်အထိ လွှမ်းမိုးနေဆဲလို့ ဆိုရပေမလား။ ဒေးဗစ်မိုယက်လက်ထက်ကနဲ့ နှိုင်းစာရင်တော့ ပန်ဟားလ် ကိုင်တွယ်ခဲ့တဲ့အချိန်မှာ အဆိုးဆုံးအခြေအနေတစ်ရပ်ထိတော့ မရောက် သေးဘူးလို့ ဆိုရမယ်။ ဘာလို့လဲဆိုရင် ပန်ဟားလ်စတင် ကိုင်တွယ်ခွင့် ရတဲ့နှစ်မှာ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တာတောင် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် တစ်နေရာအတွက် ရရှိထားခဲ့တယ်။

ဒါပေမယ့် လက်ရှိအချိန်မှာ မန်ယူအသင်းရဲ့ ရလဒ်ပိုင်းဟာ အတော်လေး ဆိုးရွားနေတဲ့အခြေအနေကို ရောက်လာခဲ့တယ်။ ပန်ဟားလ်ရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်ညံ့ဖျင်းမှုကလည်း မန်ယူအသင်းအတွက် ရိုက်ခတ်မှုတွေ ပြင်းထန်ခဲ့တယ်။ ပန်ဟားလ်ဟာ အခုလက်ရှိမှာ စာချုပ် သက်တမ်းတစ်နှစ်ကျန်ရှိနေသေးသလို အသင်းမှာ ပျော်ရွှင်မှုရရှိနေ ဆဲဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံခဲ့တယ်။ ပန်ဟားလ်ဆက်နေချင်တယ်ဆိုပေမယ့် မန်ယူ အသင်းအနေနဲ့ ၂၀၁၇ အလွန်မှာ ပန်ဟားလ်ကို အသင်းမှာဆက်ထား

ဦးမှာလည်း ဆိုတာကလည်း ဒွိဟဆန်တဲ့ အတွေးတစ်ခုဖြစ်လာတယ်။ အဲဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီးလည်း ဘယ်သူမှတိကျတဲ့အဖြေတစ်ခုကို တွက်ဆ နိုင်ခြင်းမရှိသေးဘူး။ ဂန္ထဝင်နည်းပြကြီး ဖာဂူဆန် ၂၅ နှစ်ကြာ အချိန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့တဲ့ မန်ယူအသင်းဟာလည်း လက်ရှိအနေအထားကို ကြည့်ရင် ဥရောပမှာ အကောင်းဆုံးလို့ သတ်မှတ်ခြင်းခံထားရဆဲဖြစ်တဲ့ ရီးယဲလ်မာဒရစ်၊ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်နဲ့ ဘာစီလိုနာတို့ရဲ့ နောက်မှာ အတော်လေးကျဆုံး ခန်းတိုင်ခဲ့တာက သက်သေသာဓကတစ်ခုလို့ ဆိုရမှာပါ။ အခုဆိုရင် ပြင်သစ်ပထမတန်းမှာ အချမ်းသာဆုံးဖြစ်တဲ့ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကို လိုက်မမီနိုင်လောက်အောင် ရလဒ်ပိုင်းတွေက ပြုယုတ်တစ်ခုသဖွယ် ဖော်ညွှန်းလာခဲ့တယ်။

အဲဒါတွေက ကွင်းပြင်ပကနေ ကြည့်နေရတဲ့ လက်ထောက်နည်းပြ ရိုင်ယန်ဂစ်အတွက် ပျော်ရွှင်မှုတွေ ဆိတ်သုဉ်းစေခဲ့တယ်။ အဲဒါကြောင့် အက်ဒီဂျွန်ဝက်ဒ်က သူ့ရဲ့ ကာလရှည်ကြာထောက်ခံမှုရထားတဲ့ ရိုင်ယန် ဂစ်ကို လက်ထောက်နည်းပြတာဝန်ကနေ တရားဝင်နည်းပြတစ်ဦးဖြစ်လာ မယ့် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ကိုပေးဖို့ စဉ်းစားလာခဲ့တယ်။

ဒါ့အပြင် ပရီမီယာလိဂ်နဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲနှစ်ရပ်လုံးကို လွှမ်းမိုး ချုပ်ကိုင်နိုင်မယ့် အခွင့်အရေးရမယ့်ဆိုရင် ဘယ်ပရီမီယာလိဂ် အသင်းအတွက်မဆို ပေးစွမ်းဖို့ ဝန်မလေးဘူးလို့ ဆိုထားတဲ့ လက်ရှိ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနည်းပြ ဂျွန်နိုလီလာကို ခေါ်ယူဖို့လည်း အကြောင်း ဖန်လာခဲ့တယ်။ အခြားသောပရီမီယာလိဂ်အသင်းတွေကလည်း သူတို့ရဲ့ ရလဒ်ပိုင်းအခက်အခဲတစ်ခုကို ကျော်လွှားဖို့ ဂျွန်နိုလီလာကို အလိုတော်ရှိ နေခဲ့ကြတယ်။ အဲဒါကြောင့် မန်ယူကနေ နည်းပြပန်ဟားလ်ထွက်ခွာ သွားခဲ့သော် နောက်ထပ်အိုးထရက်ဖွဲ့ဒ်ကို တာဝန်ယူ ကိုင်တွယ်မယ့် နည်းပြဟာဂျွန်နိုလီလာဖြစ်လာလေမလား၊ ဒါမှမဟုတ် လက်ထောက် နည်းပြ ရိုင်ယန်ဂစ်ပဲ ဖြစ်လာလေမလားဆိုတာ တွက်ချက်ဖို့ ခဲယဉ်းတဲ့ ပုစ္ဆာတစ်ပုဒ်များလားဆိုတာ . . . . .



# မကောင်းမှုရှောင် ကောင်းမှုဆောင် ဖြူအောင် စိတ်ကုသ

မျက်မှောက်ကမ္ဘာတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ စစ်ရေးစသည့် နိုင်ငံတကာ အရေးကိစ္စများကို မျက်ခြည်မပြတ်လေ့လာနေရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထိုသို့လေ့လာနေမှသာလျှင် နိုင်ငံတကာ အခင်းအကျင်းများမှ ရယူသင့်သော သင်ခန်းစာများကို ထုတ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကြေးမုံ စာဖတ်ပရိသတ်များအား တစ်ပတ်အတွင်း ထူးခြားသော နိုင်ငံတကာဖြစ်စဉ်များကို ခြုံငုံသိရှိနိုင်စေရန်အတွက် အပတ်စဉ်တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း နိုင်ငံတကာသတင်း ပုံနှိပ်များကိုဖော်ပြ အပ်ပါသည်။ (စာတည်း)

### ၁ ကိုရင်ပြ

‘၂၀၁၅ ခုနှစ်၏ အထူးခြားဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်’ အဖြစ် ဂျာမန်အမျိုးသမီးကြီးတစ်ဦးဖြစ်သူ အိန်ဂျလာမာကလ်အား ကမ္ဘာကျော် တိုင်းမိ မဂ္ဂဇင်းကြီးက ရွေးချယ်လိုက်သည်ဟု နိုင်ငံတကာ သတင်းတစ်ပုဒ်တွင် ဖော်ပြထားလေရာ ရဟန်း၊ မင်းဧကရာဇ်၊ စစ်သူကြီး၊ ပညာရှိ စသော ပုဂ္ဂိုလ်ထူး ပုဂ္ဂိုလ်ချွန် ပုဂ္ဂိုလ်မွန် တို့၏ အကြောင်းခြင်းရာများကို စိတ်ဝင်စားတတ်သည့် ဝီဒီယိုပေထသော ကျွန်ုပ် အနေဖြင့် သူ၏ ဘဝဖြစ်တည်မှု အသိနည်းဟု ဘဝင်စေ့ဆော်မှု ဖြစ်မိလေ၏။

မာကလ်ဆိုသူ ပုဂ္ဂိုလ်သည်ကား ဂျာမနီနိုင်ငံကို စိုးစံတော်မူလျက်ရှိသော ဝန်ကြီးချုပ်တည်း။ အစိုးရအဖွဲ့ကို အကြီးအမှူးပြုသူ အဓိပတိဖြစ်၏။

နွဲ့နွဲ့ပျောင်းပျောင်း မိန်းမသားတစ်ဦးက ကြွေးမြီပြဿနာ၊ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ ပြဿနာတို့နှင့်အတူ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် နေသော ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးကို ပြန်လည်တည်ငြိမ်မှု ရရှိစေရန် အကွက်စေ့စေ့ ဇာတ်ရည်လည်လည် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြင့် ယခုနှစ်၏ အထူးခြားဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအဖြစ် မာကလ်ကို ရွေးချယ်ခဲ့သည်ဟု တိုင်းမိသတင်းမဂ္ဂဇင်း၏ အယ်ဒီတာ နနစ်ဂစ်က ရှင်းပြလေသည်။

မာကလ်သည် ဥရောပသမဂ္ဂ၏ တရားဝင်ခေါင်းဆောင်မဟုတ်လင့်ကစား လက်တွေ့အရ ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ရပ်တည်နေသူအဖြစ် ရှုမြင်ရသည်။ ယခုနှစ်အတွင်း ဥရောပသမဂ္ဂအတွက် ခြေလှမ်းများနိုင်သော အရွယ်တော်ပုံကြီးနှစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ဂရိကြေးမြီပြဿနာနှင့် တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက်သူများ ဥရောပတိုက်အတွင်းသို့ အလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်လာမှုပြဿနာတို့ကို မာကလ်က ဆေးခါးကြီးတိုက်ကျော်ပြီး ကုသပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် အထူး ခြားဆုံးပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့ တစေ့တစောင်း တွေ့မြင်ခွင့်ရရှိခြင်းဟူ၍ ဆိုနိုင်လေသည်။

**မာကလ်၏ ကြံ့ခိုင်ခံ့ကာယ်**  
မာကလ်၏ ကြံ့ခိုင်ခံ့ကာယ်ကို သိရှိနိုင်ရန် သူ၏ဘဝဇာတ်ကြောင်းကို အလောတော်မျှ ကျွန်ုပ်တို့ကားလည်း သိလို၏။ ၁၉၅၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဟမ်းဘတ်မြို့၌ မာကလ်ကို မွေးဖွားခဲ့သည်။ သူ၏ မွေးသမင်ကြီးမှာ လူသရင် တရားဟောဆရာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး မွေကျမ်းစာများကို လေ့လာဆည်းပူးရန် ယခင်အရှေ့ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ တမ်ပလင်မြို့ငယ်လေးသို့ မိသားစုနှင့်အတူ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည်။ ဤသို့ဖြင့် မာကလ်သည် ကလေးဘဝမှစ၍ အရှေ့ဂျာမနီ၌ နေထိုင်ကြီးပြင်းခဲ့ရလေသည်။

သမဂ္ဂ (စီဒီယူ)အမည်ရှိ နိုင်ငံရေးပါတီသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး မကြာမီတင်မှာပင် ဝန်ကြီးချုပ်ဟယ်မွတ်ဒိုးလ်၏ ဝန်ကြီးအဖွဲ့တွင် အမျိုးသမီးနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ်ခံခဲ့ရသည်။

ယင်းနောက်တွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အကျိုးပြုဘေးအန္တရာယ် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဖြစ် ဆက်လက်တာဝန်ယူခဲ့သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ ခိုးလိမ်မှုနှင့်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဖွဲ့အတွင်းဝင်အဖြစ် ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်၌ ပါတီခေါင်းဆောင်အဖြစ် တင်မြှောက်ခံခဲ့ရသော်လည်း ဝန်ကြီးချုပ်လောင်းအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရခြင်းမရှိချေ။

၂၀၀၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ် ဂဲဟတ်ရှူးဒီးဒီးအား မာကလ်က ပွတ်ကာ သိကာအနိုင်ရခဲ့သည်။ စီဒီယူနှင့် ဆိုရှယ်ဒီမိုကရက်တို့ ညွှန်ပေါင်းဖွဲ့ကြပြီးလျှင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီး ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံခဲ့ရလေသည်။

ပြန်လည်ပေါင်းစည်းထားသော ဂျာမနီနိုင်ငံတော်ကို အရှေ့ဂျာမနီ၌ ကြီးပြင်းခဲ့သူ တစ်ဦးက အုပ်ချုပ်နိုင်ခြင်းမှာလည်း ပထမဆုံးပင်ဖြစ်၏။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်သို့ ရောက်လေသည့်အခါ ဒုတိယမြောက် ရာထူးသက်တမ်းအတွက် မာကလ်ပင် ပြန်လည်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းခံရပြန်သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် တတိယမြောက် ရာထူးသက်တမ်းအတွက် သူ့ကိုပင် ပြန်လည်တင်မြှောက်ကြပြန်သည်။

သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံရသူ မာကလ်သည်ကား သံကန့်လန့်ကာဖြင့် ကတ္တားခြားခံခဲ့ရသည်ဟု ပြောစမှတ်ပြုခဲ့ကြရသော အရှေ့ဂျာမနီ၌ ကြီးပြင်းခဲ့ပြီး သိပ္ပံပညာရှင်ဘဝမှသည် နိုင်ငံရေးရာများကို စီမံခန့်ခွဲရသည့်ဘဝသို့ တက်လှမ်းခဲ့သူပင်တည်း။

ကွန်မြူနစ်အုပ်စိုးမှုကာလအတွင်း သိပ္ပံပညာရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ဘဝကို တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ပေါင်းစည်းထားသော ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းတွင် နန်းသက်ရှည်နိုင်ငံရေးသမားတစ်ဦးအဖြစ် ငွားငွားစွင့်စွင့် ပေါ်ထွန်းခဲ့လေပြီတကား။

**ထင်ပေါ်၍ စင်တော်ကောက်ခံရသူ**  
၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာကို လှုပ်လှုပ်ရွရွဖြစ်စေခြင်းဖြင့် ဒုတိယမြောက် အထူးခြားဆုံးပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ထင်ပေါ်၍ စင်တော်ကောက်ခံရသူမှာ အဘူဘာခါဘဂဒါဒီ ဆိုသူတည်း။

ဘဂဒါဒီဆိုသူကား ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ်နယ်မြေများကို ခြေကုပ်ပြုကာ နိုင်ငံထူထောင်လိုသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လေသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာကို ကိုင်လှုပ်ခဲ့သော အစ္စလာမစ်နိုင်ငံတော် (အိုင်အက်စ်) အဖွဲ့၏ အကြီးအမှူးအဖြစ် ထင်ပေါ်လာသူမှာ ဘဂဒါဒီဖြစ်၏။ အယ်လ်ဒိုင်ဒါအဖွဲ့၏ သင်းကွဲအုပ်စု

တစ်ခုကို အခြေတည်ကာ နိုင်ငံတကာ စစ်သွေးကြွအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အဖြစ် ထူထောင်ခဲ့သူလည်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း တစ်ကမ္ဘာလုံးကို တုန်လှုပ်အောင် ပြုနိုင်စွမ်းရှိသူတစ်ဦးအဖြစ် ထင်ပေါ်ကျော်ကြားသူမှာ ဘဂဒါဒီဖြစ်သည်ဟု တိုင်းမိသတင်းမဂ္ဂဇင်းကြီး၏ အယ်ဒီတာ မာစီမိုကာလာဘာရီစီရေးက အကဲဖြတ် ပြောကြားလေသည်။

ဘဂဒါဒီဦးစီးကွပ်ကဲသည့် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့သည်ကား ရက်စက်မှုအပေါင်း သရဖူဆောင်းသည့်အဖွဲ့အဖြစ် ကမ္ဘာကျော်ခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်မှုနယ်ပယ်အတွင်းသို့ ဇွတ်တိုး ဝင်ရောက်နေဆဲဖြစ်၏။ ဘာသာရေးအစွန်းရောက်အတွေးအခေါ်များက ညှင်းပျောင်းသော လူသားဝါဒကို ညက်ညက်ချေလျက်ရှိ၏။

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ လက်ချက်ဖြင့် အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားပြင်ပ ကမ္ဘာတစ်လွှားတွင် အပြစ်မဲ့ အရပ်သူ၊ အရပ်သား ၁၂၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ရလေသည်။

ဘဂဒါဒီသည် အီရတ်နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဘဂ္ဂဒတ် အစ္စလာမစ်တက္ကသိုလ်မှ ပါရဂူဘွဲ့ ရရှိခဲ့သည်ဟု အဆိုရှိ၏။

### အန္တရာယ်ညာပြုကြလိမ့်မည်

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အထူးခြားဆုံး ကမ္ဘာကျော်ပုဂ္ဂိုလ်များကို တိုင်းမိသတင်းမဂ္ဂဇင်းကြီးက ရွေးချယ်ပေးခဲ့ပါပြီ။ ကမ္ဘာကျော်ပုဂ္ဂိုလ်များကို ရွေးချယ်ရာတွင် နိုင်ငံတကာသတင်းရှုခင်းအတွင်း ထင်ထင်လင်းလင်းဝင်ရောက်လာသူများထဲမှ ရွေးချယ်သည်ဟု ကျွန်ုပ်တို့ရှုမြင်မိလေသည်။

ရက်ကိုလစား၊ လက်နှစ်စားရင်း တစ်နှစ်လွန်မြောက်ခဲ့ပါပြီ။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မကြာမီနိဂုံးကမ္ဘာအဆုံးသတ်ပါတော့မည်။

ခေတ်ကာလရထား မည်သို့ပင် ဒုန်းပြေးခုတ်မောင်းနေစေကာမူ လူ့သဘာဝ၊ လူ့အတွေ့အကြုံ၊ လူ့ခံစားချက်နှင့် လူတို့တွေ့ကြုံရသည့် လောကဓံ တရားများကား မပြောင်းမလဲ ဆက်လက်ရှိနေဦးမည်သာ ဖြစ်လေသည်။

အရေးကြီးလှသည်မှာ တစ်နှစ်ကုန်လျှင် မိမိဘဝ အတွေ့အကြုံမှ သင်ခန်းစာနှင့် အသိတရားများ ကောင်းစွာ ထုတ်ယူနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။ အကောင်းနှင့် အဆိုး၊ အကြောင်းနှင့် အကျိုး၊ အမှားနှင့် အမှန်၊ အတ္တနှင့်ပရ၊ ဓမ္မနှင့်အဓမ္မ ပိုင်းခြားဝေဖန် ချင့်တွက်တတ်ရပါလိမ့်မည်။

ကမ္ဘာကျော်သည်ဟု ဆိုရာတွင် ကောင်းသတင်းဖြင့် ကျော်ကြားခြင်း၊ ဆိုးသတင်းဖြင့် ကျော်ကြားခြင်းဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိပေသည်။ ကောင်းသတင်းဖြင့် ကျော်ကြားသူကား ချီးမွမ်းလောက်သော ဂုဏ်ဒြပ်များနှင့် အတူ လောကကို အလှဆင်သူဟု ကျွန်ုပ်တို့ ချီးမွမ်းနိုင်ပေသည်။ ဆိုးသတင်းဖြင့် ကျော်ကြားသူကိုမူ ဆိုးညစ်ယုတ်မာမှုများနှင့်အတူ လောကကို ဖျက်ဆီးသူဟု အန္တရာယ်ညာ ပြုကြပါလိမ့်မည်။

ကျွန်ုပ်အနေဖြင့်မူ ယခုအချိန်တွင် ဖတ်ရှုခဲ့လေဖူးသော ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဒေါက်ကလပ် မက်အာသာ၏ ဆုတောင်းစာကို ပြန်ပြောင်းသတိရနေမိပါသည်။

ခရစ်ယာန်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မက်အာသာသည် စိတ်ဓာတ်ရေးရာ အရ ခြောက်ပစ်ကင်း သဲလဲ

စင်သည့်သား ရရှိရန် ဆုပန်ခဲ့ဖူးပါသည်။ မက်အာသာလိုချင်သော သားကား မိမိအားနည်းချက်ကို မိမိသိမြင်အောင် စိတ်ဓာတ်အင်အား ကောင်းသောသား၊ နှိုးနှိုးချိန်တွင် ဦးမညွတ်စတမ်းမာန်ရှိသောသား၊ အောင်မြင်ချိန်တွင် နှိမ့်ချသော၊ နူးညံ့သော စိတ်ထားရှိသည့်သားရရှိရန် ဆုတောင်းပတ္တနာပြုခဲ့လေသည်။

အတတ်ပညာလည်း ပြည့်စုံ၊ စိတ်ဓာတ်လည်းမြင့်မားသည့် နိုင်ငံသားကောင်း၊ ကျောက်ကောင်းတစ်စေ့ဖြစ်ရန် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူပြည်သားများ မျှော်မှန်းတောင့်တအပ်၏ဟု ကျွန်ုပ်တို့တွေးတောမိလေသည်။

ဤတွင်ရွှေ့ကား အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာန စရိယ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ ချမ်းမြေ့ဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ “အောင်မြင်ကြောင်းတရား” အဆုံးအမကို ကျွန်ုပ်တို့လေ့လို၏။

**အောင်မြင်ကြောင်း တရား**  
မကောင်းမှုရှောင်၊ ကောင်းမှုဆောင်၊ ဖြူအောင် စိတ်ကိုထား။  
ပြောပြလျှင်လျှင်၊ သတိယှဉ်၊ ဆင်ခြင် ဉာဏ်ရှေ့သွား။  
စိတ်ထားပြောင့်မှန်၊ ခွင့်လွှတ်ရန်၊ သည်းခံမေတ္တာထား။  
လုံ့လနှင့်စွဲ၊ မလျှော့ဘဲ၊ အမြဲတင်းတင်းထား။  
အရာရာတွင် အသုံးဝင် အောင်မြင်ကြောင်းတရား။

ကျွန်ုပ်တို့သည် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ မကောင်းမှုရှောင်၊ ကောင်းမှုဆောင်ပြီး ဖြူအောင် စိတ်ကိုထားကြ မည်ဆိုလျှင်၊ ဉာဏ်ဦးစီး၍ လုပ်ကိုင်ကြပါလျှင်၊ လုံ့လဝီရိယ မလျှော့ကြ ပါလျှင် အဆင်းလှဆန်း လူပေါက်ပန်း မဟုတ်မူ၍ အောင်မြင်မှု ရရှိ သော လူသားများအဖြစ် ဝင့်ဝင့်ကြွားကြွား ရပ်တည်နိုင်ကြပေမည်တကား။ ။









# ကြေးမုံ

## ကြေးမုံ

မြန်မာသဒ္ဒါကို ဝါစင်ကုံးပါးဖြင့် ပထမဆုံး တီထွင်ရေးသားထားသော အဆင့်မြင့်

### နည်းသစ်မြန်မာသဒ္ဒါ

ဒုတိယအကြိမ် ထွက်ပြု ၃၅၀၀/-

ဦးသောင်းလွင်၊ ဘီအေ-မန္တာစရိယာဝင်္ဂသကာ

\*နည်းသစ်အင်္ဂလိပ်သဒ္ဒါ \*နည်းသစ်အင်္ဂလိပ်-မြန်မာအဘိဓာန် \*မြန်မာအက္ခရာပေးကျမ်း ပြုပညာရှင်ရေးသည်။

ကျောင်းဆရာ - ကျောင်းသား - စာရေးဆရာ - သတင်းထောက် - အယ်ဒီတာများ လက်စွဲ

ရန်ကုန်-မန္တလေး စာအုပ်ဆိုင်များမှာ ရရှိနိုင်ပါသည်။

နည်းသစ်စာပေ၊ ၂၂၈-ကျိတ္တမာလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

အဆင့်မြင့် Air Con Express များဖြင့်

ရန်ကုန်-ရေပူခြင်းစနစ်

မူလ ၁၂,၈၀၀Ks အား 10% Discount

လက်မှတ်များကို စုန်းဆက်၍ ကြိုတင်မှာယူနိုင်ပါသည်။ 09261492900

အမည်ပြောင်း

အဖေ ဦးမျိုးမင်းသူရ၏သား မြည်မြို့၊ ကျောင်းကြီးရပ်(မုလှန်) တတိယတန်း(B)မှ မောင်ခန့်နေထွန်းအား မောင်ကောင်းခန့်ကို လှ ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မောင်ကောင်းခန့်ကို

### ပြည်ခိုရွာစွာ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ-နေ့စဉ်

ကျိုက်ထီးရိုးနေ့စဉ် (စတင်ပြင်းတက်ကာလ) Dec-12,19,24,26,31

တောင်ကြီးအင်းဝလေး၊ ပင်းတယာကျလှ၊ ထန်စမ်း(၄)ရက် Dec-11,18,24

ပုဂံအင်းဝတော်ကြီးဆရာတော် (၄)ရက် 45000.K Dec-24 ကာဆင်အုပ်စုသည်

ပန်းလဲခြင်ကျေးရွာစွာစာပေ (၂) ရက် Dec-24

ပြည်(အောက်တောင်)နေ့စဉ် Dec-24 စာပေအဖွဲ့ကလေးစားစွာ

Ph: 09425334456, 09252606649, 0949323965

### ပဲခူးသို့သွားဖို့ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ

ကျိုက်(၅)ကျိုက် (ကျိုက်ထီးအောင်ကျိုက်ပေါလောပုံရင်းကျိုက်သလွင်ကျိုက်မရော့ ကျိုက်(၅)စက်ကမ်းခြေစင်ကျိုက်ရေတံခွန်ကမာဝက်မိတ်တော်တိုက်နားလာတောင်၊ ဝင်းစိန်တောရအလံတစ်ရာဘုရားပုဒုံကန်ကြီးသုတေသနဗဟိုဦးစီးဌာနဘုရား၊ (ဆိုင်ကျေး တည်းခိုခန်းတည်း) (Dec 18, 24, 1) (၃၅၀၀၀/-)

Ph: 09425334456, 09252606649, 0949323965



# ZMA

## RESIDENTIAL PRIVATE SCHOOL

### ကျိပ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းနှင့် အဆင့်မြင့်ဘေဂါဒါ

#### SPECIAL SUMMER SCHOOL

(ဇူလိုင်လအထိ)

Communicative English Based on International Course ကို နိုင်ငံပိုင်ပြောသူ (Native Speaker) များဖြင့် ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ သင်ကြား ဖော်ပြ။ English Grammar အား အခြေခံမှစ၍ ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်တစ်ခုသို့ရောက်ရှိစေရန် အားပေးဖြင့် Native Speaker and Local Teachers များဖြင့် သင်ကြားပေးပါသည်။



ကျောင်းအင်္ဂါစနစ်နေ့စဉ်

၅၊ ၆၊ ၇၊ ၉ နှစ်များ ဝေလဆန်းတွင် စတင်မည်။

၈ နှစ်၊ သင်္ကြန်လမ်းသန်တန်းများ မတ်လ ၁၈ ရက် စတင်မည်။

၁၀ နှစ်များ ဇူလိုင်လ (ဆန်လှိုင်တွင် စတင်မည်)

၂၀၀၆-၂၀၁၄ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဖြစ်ကြောင်းအတည်ပြုစာချုပ်အရ ဝန်ထမ်းများကို ခန့်အပ်ထားပါသည်။

ဆုတံဆိပ် - ၆၁/၆၊ သားထွန်း၊ အမ်း၊ နီ၊ အာထွန်း၊ မုတ်ထွန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဆော်သွယ်ရန် - ၀၉-၇၅၃၃၄၀၂၃၊ ၀၉-၇၅၃၃၄၆၇၆၊ ၀၉-၂၆၂၁၇၆၀၆၂၊ ၀၁-၂၃၈၁၄၇

E-mail - zambudheepacademy@gmail.com Facebook - www.facebook.com/zambudheepacademy



# BEAUTY DIARY

COMPANY LIMITED

COSMETICS & HEALTH CARE SPECIALITY CHAIN STORE

## အလှကုန်နှင့်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်တင်သွင်းရောင်းချသူများအားပိတ်ခေါ်ခြင်း

Beauty Diary အလှကုန်နှင့်ဆေးဝါးရောင်းချမည့် အဆင့်မြင့် Chain Store ဆိုင်ကြီးများအား မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိမြို့ကြီးများတွင် မကြာမီ ဖွင့်လှစ်တော့မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အလှကုန်နှင့်ဆေးဝါးကို လာရောက်ရောင်းချလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါလိပ်စာနှင့် စုန်းနိပါတ်သို့ လာရောက်ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြပါသည်။ မကြာခင်တွင် (ပထမအုပ်စု) ဆဖြစ်ဖွင့်လှစ်မည့် Beauty Diary Cosmetics & Health Care Speciality Store ဆိုင်များ၏တည်နေရာကို အောက်တွင် ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

- ဆရာစံလမ်း (ရွှေတံစားသောက်ဆိုင်ဘေး)
- ပြည်လမ်း (Novotel Hotel အနီး)
- လင့်လမ်း (A&Tတိတ် မျက်နှာချင်းဆိုင်)
- ဓရေကျော် (ဝိုင်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းမ)
- Diamond Plaza (ပန္နဲလေး)
- လမ်း(၈၀) (ပန္နဲလေး)
- Ocean Super Center (မုံရွာ)

Call Us : 01- 2306022, 2306032, 09- 781454546

ဆော်သွယ်ရန်လိပ်စာ - ၄၅၇/၂၊ ပြည်လမ်း (Novotel Hotel အနီး)၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။



တောင်ငူ အထက(၂)မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲပိတ်ကြားလွှာ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့၊ အမှတ်(၂) အထက(အမျိုးသားကျောင်း)၏ (၂၄) ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ရက်၊ (စနေနေ့) နံနက် (၈)နာရီတွင် တောင်ငူ အထက(၂) ဆရာကွန်းခန်းမ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- ၁။ ဦးတင်မောင်လှ(ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ) ဖုန်း ၀၉-၂၅၃၂၆၅၈၆ [၇/တငန(နိုင်)၀၃၀၁၀]
၂။ ဦးကျော်အေး(ကျင်းပရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး) ဖုန်း ၀၉-၄၉၂၂၀၆၈၃ [၇/တငန(နိုင်)၀၃၀၈၃၃]
၃။ ဦးဝင်းအုန်း(ကျင်းပရေးကော်မတီ ဘဏ္ဍာရေးမှူး) ဖုန်း ၀၉-၄၂၀၄၉၆၄၀ [၇/တငန(နိုင်)၀၃၀၂၀]

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ အထက(ခွဲ)ချင်းကုန်းကျောင်း ဆင့်မအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ပိတ်ကြားခြင်း

သုဇာန်ချင်းတို့ရေး--
ချင်းကုန်းကျောင်းတွဲဖက် အလက ခေတ်ကတည်းက သင်ကြားခဲ့ကြသော အငြိမ်းစား ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် တွဲဖက်အထကခေတ် သင်ကြားခဲ့ကြသော ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီး များကို ထိမြင်းငါးပါးနှင့် ကန်တော့ကြရင်း တို့သုဇာန်ချင်းတွေ ပြန်ဆုံတွေ့ကြရအောင်။ ဘယ်ခုနှစ်မှာပဲ တို့ကျောင်းတော်ကြီးကျပြီး၊ ဘယ်ခရီးဘယ်ဘဝဘယ်ဌာနမှာပဲနေနေ၊ ဘယ်အခြေအနေပဲရောက်ရောက် တို့တွေပြန်လည်ဆုံတွေ့ကြဖို့ လိုက်လံပျံ့ငှာစွာ ပိတ်ကြား ပါရစေ
နေ့ရက်။ ။ ၂၆-၁၂-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) (၁၃၇၇ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့)
နေရာ။ ။ အထက(ခွဲ)ချင်းကုန်းကျောင်း ဆက်သွယ်ရန်
ကိုနေဇော် ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၄၆၅၇၃၊ ၀၉-၃၀၈၀၃၀၂၄
ကိုဇော်မင်းနိုင် ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၄၆၅၇၂၊ ၀၉-၇၁၅၇၉၈၁၃
ကိုအောင်အောင် ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၈၄၁၅၊ ၀၉-၇၃၀၃၃၉၂၃

(၃၀)နှစ်ပြည့်

အမျိုးသမီး ရဲမေသင်တန်း အပတ်စဉ် ၂/၁၉၈၄ အမှတ်တရ မိတ်ဆုံစားပွဲ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ သူငယ်ချင်းအားလုံး တွေ့ဆုံကြပါစို့။
အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းရန် တကက ခင်မမမြ/လလန(နိုင်)၀၆၁၁၆၀၊ Ph:09-73134865
ပုဇွန်တောင်ကမ္ဘောဇ မာမာစိုး[၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၀၈၇၅၉]ဘဏ်သို့လည်းကောင်း၊ Ph: 09-254126277
ကျင်းပမည့်နေရာ ကုန်းမြင့်သာယာစားတော်ဆက်
ကျင်းပမည့်အချိန် နံနက် ၁၀ နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁ နာရီထိ
နေ့ရက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက် (စနေနေ့)
အမှတ်တရပစ္စည်းများ လဲလှယ်ရန် လက်ဆောင်တစ်ခု ယူခဲ့ကြပါရန်။

Win & San Diamonds and Fine Jewelry (ဦးဝင်းနိုင်) + သုဇာန်ချင်းတို့အိမ်စားစား
Win & San Diamonds and Fine Jewelry မှ ဒီဇင်ဘာလနှစ်ဦးအကြို နှင့် Win & San စိန်တိုက်ပိုင်ရှင် သုဇာန်ချင်းတို့ အိမ်စားစားအဖြစ်အထူး
အထိမ်းအမှတ် အဖြစ်အထူး Promotion ပွဲအားအောက်ဖော်ပြပါအစီအစဉ်အတိုင်းကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် HRD, GIA တစ်ပွင့်စိန်များ၊
ဖြူသန့်စိန်များနှင့် မြန်မာ့တွင်းထွက်ကျောက်မျက်ရတနာများဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် Thai နှင့် Hongkong ပန်းထိမ်ဆရာများ၏လက်ရာအသစ်အဆန်း
များဖြင့်ဖန်တီးထားသောစိန်ထည်လက်ဝတ်ရတနာ (2016 Model Design) အသစ်အဆန်းများကိုအထူးလျှော့ချေး (Discount 25% to 30%)
ဖြင့် ရောင်းချပေးမည် ဖြစ်ပါသောကြောင့်လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ပါကြောင်းလေးစားစွာဖြင့်သတင်းကောင်းပါးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
Promotion Date - 11/12/13 December '2015
အမှတ်(၃၆/၂) အောင်မင်းခေါင်ဘုရားလမ်း၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဝင်အိယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ရက်စွဲ - ၀၁-၅၀၂၉၇၃၊ ၀၁-၅၀၄၆၅၉၊ ၀၁-၇၀၉၉၃၃၊ ၀၉ ၃၁၄၇၁၄၉၅

မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၏ Mobile နံပါတ်အလှများ လေလံတင်ရောင်းချပွဲတွင်
ပါဝင်ဆင်နွှဲခြင်းဖြင့် ပရဟိတလုပ်ငန်းများတွင် လှူဒါန်းနိုင်ကြပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
MPT
ကျင်းပမည့်နေ့ - ၁၉.၁၂.၂၀၁၅
ကျင်းပမည့်နေရာ - Park Royal Hotel (Ball Room)
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီထိ (နေ့လယ်စာ တည်ခင်းစဉ်မပါမည်။)
ရောင်းချမည့်နံပါတ်များ - ၂x၇၇၇၇၇၇၇၊ ၂x၀၀၀၀၀၀၀၀၊ ၂x၉၉၉၉၉၉၉ စသည့် (၇)လုံးပူးနံပါတ်များ အပါအဝင် (၆)လုံးပူးနံပါတ်များ၊
(၅)လုံးပူးနံပါတ်များ စုစုပေါင်း (၁၂၆)လုံး ( MPT Website တွင် နံပါတ်အပြည့်အစုံကို ဖော်ပြထားပါသည်။ )
ခန့်မှန်းကြမ်းစင်းချေးနှုန်း - ကျပ် ငါးသိန်း မှ ကျပ် တစ်ဆယ့်ခုနစ်သိန်းငါးသောင်း အထိ
နံပါတ်အလှ ရောင်းချငွေများဖြင့် ပရဟိတလုပ်ငန်းအဖြစ် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း (၉၉)ကျောင်းတွင်
Panasonic နေရောင်ခြည်သုံး မီးအိမ်များကို လှူဒါန်းသွားပါမည်။

ပရဟိတလုပ်ငန်းများမှာပါဝင်ဖို့ နံပါတ်အလှများ ဝယ်ယူကြပါစို့

- လေလံပွဲတွင်ပါဝင်နိုင်ရန် သင်၏အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ ဘဏ်စာရင်းအသေးစိတ် စသည့်အချက်အလက်များကို ၈-၁၂-၂၀၁၅ မှ စတင်ကာ ၁၅-၁၂-၂၀၁၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ vanitynumbers@myanmaremc.com သို့ email ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
• လျှောက်လွှာများကို စိစစ်ပြီး ဖိတ်စာကို ၁၇-၁၂-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် email ဖြင့်ပြန်လည်ပေးပို့ပါမည်။
• လေလံကျင်းပမည့်နေ့တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ ဖိတ်စာကတ်များ ယူဆောင်လာရပါမည်။
• ကိုယ်စားဝင်ရောက်လေလံဆွဲမည့်သူများအနေနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လွှာ၊ ဖိတ်စာ၊ လေလံဆွဲခွင့်ရသူ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ မိတ္တူ၊ ကိုယ်စားလှယ်၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားတို့ကိုယူဆောင်လာရပါမည်။
• လေလံအောင်မြင်သူကို လေလံကျင်းပမည့်နေ့တွင် ငွေသွင်းချလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၂၁-၁၂-၂၀၁၅ရက်နေ့မှ ၂၄-၁၂-၂၀၁၅ ရက်နေ့အတွင်း မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်များတွင် ငွေပေးသွင်းရပါမည်။
• ငွေအကျေပေးချေပြီးပါက ငွေပေးသွင်းကြောင်း အထောက်အထားပြု၍ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ အမှတ် ၄၃၊ ဝိလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့တွင် ဆင်းမိကတ်များကို ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

# အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ဦးတင်မောင်စိုး(ဆရာရတနာစိုး)သည်

ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး  
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး  
သက်ရှိလောကတည်မြဲရေးအတွက်

## ဝါး

စာအုပ်ဖြင့် အမျိုးသားစာပေ (သုတပဒေသာအသုံးချသိပ္ပံ)ဆု ရရှိသည့်အတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံအကျိုးပြုစာပေများ ဆက်လက်ရေးသားနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

မိသားစုများ

“ပီပီ”တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း

**Yadana Tint Co.,Ltd**

**Htoo Mar & Pop Pop Co.,Ltd**

Since 1986 **KMD Institute** [www.facebook.com/kmdedu.mm](http://www.facebook.com/kmdedu.mm)

Learning Partners :

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ထားသူများ နှင့် ကွန်ပျူတာသင်တန်း တက်ရောက်လိုသူများအတွက် တစ်နေရာတည်းမှာရွေးချယ် တက်ရောက်နိုင်သော အဆင့်မြင့် ကွန်ပျူတာသင်တန်းများ

- နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ဘွဲ့ နှင့် ဒီပလိုမာသင်တန်းများ**
  - Level 4 and Level 5 Diploma in Computing (NCC Education - UK)
  - Higher National Diploma (Scottish Qualifications Authority - SQA)
  - B.Sc (Hons) Degree in Business Information Technology (University of Greenwich - UK)
  - Diploma in IT System Support (City & Guilds - UK)
  - LCCI Diploma (UK)
- ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့် KMD Institute တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော ဒီပလိုမာသင်တန်းများ**
  - Diploma in Information Technology (DIT)
  - Diploma in Network Communication (DNC)
  - Diploma in Business Information System (DBIS)
  - Diploma in Web Development (DWD)
- ကွန်ပျူတာ ကျွမ်းကျင်မှု ဆိုင်ရာ သင်တန်းများ**
  - Certified in Network Engineering
  - Cisco Certified Network Associate (CCNA)
  - Mobile Repairing Courses (Hardware & Software)
  - Microsoft Certified Solution Associate ( Server 2012 & SQL 2012)
  - Certified in Telecommunication
  - Certified in Software Engineering
  - PHP, C# for Application & Web
  - Mobile Programming
- လုပ်ငန်းခွင်သုံး ကွန်ပျူတာ သင်တန်းများ**
  - Office 2013
  - Layout Design Course
  - Graphic Design Course
  - Effective Presentation with Power Point
  - Autocad 2014
  - Excel in Business Application
  - MYOB/Computerised Accounting

ISO 9001:2008 Cert. No. 08218

ISO 9001:2008 Cert. No. 08218







# အမြဲရင်းနှီးချိတ်ဆက် အကြီးမားဆုံး 3G ကွန်ရက်



 အကြီးမားဆုံး **3G** ကွန်ရက်နဲ့  သင့်တင့်မျှတသောနှုန်းထား

ကြေးငွေ



အထက(၁)တောင်ငူ မြတ်ဆရာပူဇော်မည်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့၊ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၂၃)ကြိမ် မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့်အညီအကြိမ်မြောက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ရက်၊ နံနက် ၉နာရီတွင် အထက(၁)နတ်သျှင်နောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန်

တမာရွတ်မြို့နယ်၊ United Education Centre တွင် Grade-4 တွင်ပညာသင်ကြားနေသော မမြင့်မြတ်အိန္ဒြေကို ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိုးညိုသူအောင်(၇/အဖန(နိုင်) ၀၈၀၈၂၄)ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

(၁၉)ကြိမ်မြောက်၊ အထက ပုတီးကုန်းမြို့ မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သဲကုန်းမြို့နယ်၊ ပုတီးကုန်းမြို့၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၁၉)ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆင်ဖြူကျွန်းအသင်း(ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲ၊ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့်ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

ဆင်ဖြူကျွန်းအသင်း(ရန်ကုန်)နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံပွဲ၊ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀-၁၂-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်၉နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကြားတောရလမ်း၊ ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ဘက်မုခ် ကုန်သွယ်လယ်ယာဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

Mandalay Myotha Industrial Development Public Co.,Ltd
ဒုတိယအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အထွေထွေအစည်းအဝေး ဖိတ်ကြားလွှာ
မန္တလေးမြို့သာစက်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကြေညာချက်
၁။ မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ပညာသင်နှစ် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

သစ္စာမေတ္တာ ဆေးကုခန်းမှ နှစ်ရည်လများခံစားနေရတဲ့လိပ်ခေါင်းရောဂါကို ဆရာကြီးဦးတင်ရွှေကိုယ်တိုင်ကုသပေးနေပါပြီ။
လိပ်ခေါင်းဝေဒနာရှင်များအတွက် သတင်းကောင်း
သစ္စာမေတ္တာ ဆေးကုခန်းမှ နှစ်ရည်လများခံစားနေရတဲ့လိပ်ခေါင်းရောဂါကို ဆရာကြီးဦးတင်ရွှေကိုယ်တိုင်ကုသပေးနေပါပြီ။

ပျောက်ဆုံး
ကျွန်တော် ဦးနေမျိုးလွင်(၅/ခမန(နိုင်)၁၅၆၀၄၀၂၅ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်(နံပါတ်မမှတ်မီ) ၀၉-၁၂-၂၀၁၅ရက်တွင် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက ကျေးဇူးပြုအပ်ပါသည်။

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ခင်မြသိင်္ခာမိတ်ကမ်းမြို့နယ်၊မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၆၀)၊မြေကွက်အမှတ်(၁၈၀)၊မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်(၁၈၀)(၆၀)ရပ်ကွက်၊ဒဂုံမြို့သစ်နယ်၊ကမ်းမြို့နယ်၊ဒေါ်ခင်အေး (TR-Y-၀၁၁၂၅၅)အမည်ပေါက်၊ဒေါ်ခင်အေး (TR-Y-၀၁၁၂၅၅)အမည်ပေါက်၊ဒေါ်ခင်အေးနှင့်ခင်မြသိင်္ခာမိတ်မောင်သန်းတို့အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ငွင်း၏ သား/သမီးများဖြစ်သော(၁)ဦးကျော်ကျော်အောင် (၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၁၂၅၅)(၂)ဒေါ်မြသိင်္ခာမိတ် (၇/သတတ(နိုင်)၀၆၆၆၆၆)(၃)ဒေါ်ခင်အေး (၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၁၂၅၅)(၄)ဦးထွန်းထွန်းအောင်(၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၁၂၅၅)(၅)ဒေါ်အေးအေးသန်း(၇/သတတ(နိုင်)၀၆၆၆၆၆)တို့မှသား/သမီးတော်စပ်ကြောင်းကန့်သတ်သတ်မှတ်သတ်မှတ် ကျွန်ုပ်တို့အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့် ငွင်း၏ တင်ပြချက်နှင့်ဆိုင်ကြောင်းပြောလျှောက်ထားလာရာ ရာဇကုမင်းရင်လှိုင်လှိုင်သောအထောက်အထားများဖြင့်(၇)ရက်အတွင်းကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကန်ကွက်မှုမရှိပါကလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်းအသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဥပဒေရေးရာ၊ မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်
၂။ ဘွဲ့နှင်းကြေးတက်ရောက်ဘွဲ့အတွက် ကျပ် ၁၀၀၀/- နှင့် အထောက်အကူပြုကြေးအတွက် ကျပ် ၁၀၀၀/- ကို ပေးသွင်းရမည်။
၃။ ဘွဲ့လျှောက်လွှာများကို တာဝန်ရင်ကိုင်တိုင်ဖြည့်စွက်၍ ဖြည့်စွက်ထားသည့် အချက်အလက်များ မှန်ကန် ကြောင်း ခံဝန်ချက်နှင့်အတူ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်နှင့် ကျောင်းသားမှတ်ပုံတင်ကတ်များ မိတ္တူများနှင့် ပူးတွဲတင်ပြ ရမည်။

ဒဂိုင်ဘာအလိုရှိသည်။
လုပ်သက်(၃)နှစ်အထက်ထုတ်ရမည့် အသက်(၂၅)နှစ်မှ (၅၀)နှစ်အတွင်းဖြစ်ရမည်။

N-Car Co, မှ အောက်ပါဝန်ထမ်းများအလိုရှိသည်
၁. Sales and Marketing (ကျား/မ)
ကားအရောင်းအဝယ်အတွေ့အကြံပြုသူကို ဦးစားပေးမည်။ CV Form နှင့် တကွ လာလျှောက်ရန်။









ပရီမီယာကော်ဖီ(၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ငွေသားကံစမ်းမဲပွဲတွင် ကျပ်၁၀သိန်းဆုကို ဦးရွှေလှိုင် နန်းတော်ရာရပ်ကွက်၊ ပဲခူးမြို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မှ ပထမဦးဆုံးကံထူးသွားပါသည်။

ကျပ်၁၀သိန်း ကံထူးရှင်



ကျပ် ၁၀ သိန်း

ပရီမီယာကော်ဖီ (၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်

ကံထူးရှင်များအား ငွေ အပ်ခြင်း

အဖွဲ့ Premier Coffee Investment (Coffee) က (၁၀)နှစ် ဖြည့်တော်မူရက် ကံစမ်းမဲ လိုက်ပွဲတွင် ပထမဦးဆုံး ကံထူးရှင် ဖြစ်လာရန် ရုတ်တရက် ကျွန်ုပ်တို့၏ မှတ်ချက် Premier Coffee ကို စားနပ်ရိက္ခာနှင့် ဝတ်စုံအင်္ကျီများကို ဝယ်ယူရန် အားပေးပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဦးရွှေလှိုင်  
အထူးအမှုဆောင်

10 Year Anniversary PREMIER COFFEE



PREMIER COFFEE

ကျပ်(10) သိန်းဆုပေးပေးပွဲနှင့် ကျပ်သိန်း(100) ဆုပေးပေးပွဲ...

ကျပ် ၁၀ သိန်း

ကျပ်ချင်းသိန်းငွေသားကံစမ်းမဲ...



ပရီမီယာကော်ဖီအမှတ်အသားပါ အထုပ်ကြီးထဲတွင် အထုပ်သေး (၂)ထုပ် လက်ခံဆောင်

ပေါက်မဲတွေကို တစ်ခါသောက် အထုပ်သေးထဲမှာ ရိုက်နှိပ်ထားပါသည်။ ပရီမီယာကော်ဖီသောက်ရင်

အထုပ်သေး အိတ်ခွံအတွင်းကို အထုပ်သေးထဲမှာ မဲခွံနံ့ ဝေ့နံ့

HOT LINE : 09 7322 1967, 09 7312 1619

ပရီမီယာကော်ဖီ(၁၀)နှစ်ပြည့် အထူးကံစမ်းမဲ (၀၆-၁၁-၂၀၁၅) မှ (၂၉-၂-၂၀၁၆) အထိ

ပရီမီယာကော်ဖီ၏ ပရီမီယာကော်ဖီအမှတ်အသားပါ ကျပ်ပစ္စည်းထောင့် (Premier 3 in 1, 2 Plus 1, Espresso နှင့် Milk Powder)၏ တစ်ခါသောက် အထုပ်သေးအတွင်းမှ ငွေသားကံစမ်းမဲ ဆုကြီးဆု ကျပ်သိန်း(1000)ဆု နှင့် ကျပ်သိန်း(100)ဆု 50ဆု၊ ကျပ်(10)သိန်းဆု 50ဆုများကို ဆုကံထူးရှင်အဖြစ် ဆုကံထူးရှင်တစ်ဦးတည်းက ရရှိနိုင်ပါသည်။ သို့မဟုတ် Free Drink ကို ကံစမ်းမဲနိုင်ပါသည်။ ပရီမီယာကော်ဖီအမှတ်အသားပါ ပရီမီယာကော်ဖီပစ္စည်းထောင့် (Premier 3 in 1, 2 Plus 1, Espresso နှင့် Milk Powder)၏ အထုပ်ကြီးထဲတွင် တစ်ခါသောက်အထုပ်သေး(2)ထုပ်ကိုလည်း အဖွဲ့ ထပ်ထပ်ပေးထားပါသည်။

ကံစမ်းမဲလဲလှယ်ရာတွင်လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များ

- ငွေသားဆုပေးပေးမှုများအား ပရီမီယာကော်ဖီ၏ ဗဟိုရုံးတွင် ကံထူးရှင်ကိုယ်တိုင် တာရားရက်ထုတ်ယူရမည်။
- Free Drink ဆုပေးပေးမှုများအား နီးစပ်ရာဆိုင်များတွင် ဆုကံထူးရှင်လဲလှယ် ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
- စုတ်ပွဲပြီး မတင်စားသော ဆုပေးပေးမှုများအား လဲလှယ်ပေးမည် မဟုတ်ပါ။
- ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သော သတ်မှတ်ထားသော အမှတ်အသားများ ဖြည့်စုံစွာမိတ်သည့် ဆုငွေ ထုတ်ယူခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါသည်။
- ငွေသားဆုပေးပေးမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး အငြင်းပွားမှုများ တစ်စုံတစ်ရာပေါ်ပေါက်လာပါက ကုမ္ပဏီ၏ အဆုံးအဖြတ်သာ အတည်ဖြစ်မည်။
- ဆုပေးပေးမှုအား (၃၁-၅-၂၀၁၆)ရက်နေ့အထိ နောက်ဆုံးလဲလှယ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက လဲလှယ်ပေးမည်မဟုတ်ပါ။
- ပရီမီယာကော်ဖီဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ ပါဝင်ကံစမ်းမဲနိုင်ပါသည်။
- အတူအပွား (သို့မဟုတ်) တိမ်လည်ပြီး ဆုပေးပေး ထုတ်ယူပါက တရားဥပဒေအရ အရေးယူခံရပါမည်။
- အသေးစိတ် စည်းကမ်းချက်များကို [www.facebook.com/premiercoffeeem](http://www.facebook.com/premiercoffeeem) တွင်လည်းကောင်း၊ ပရီမီယာကော်ဖီရုံးများသို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်ရန်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ခွံလဲလှယ်ပေးသော အရောင်းဆိုင်များမှ Free Drink အိတ်ခွံ (3)ခုလျှင် တစ်ခါသောက် အထုပ်သေး (1)ထုပ်ဖြင့် ပြန်လည် လဲလှယ်ရယူနိုင်ပါသည်။



# ကြေးမုံ

## ကြေးမုံ

**အင်းလေးချစ်သူ (Travels & Tours)**

**အဆင့်မြင့် ဘူရားဖူးခရီးသွားလုပ်ငန်း**

အလောင်းတော်ကသပ၊ ဗုဒ္ဓလေး၊ ပုံစွာ၊ ဝိုင်တောင်၊ ရွှေဘတောင်၊ စစ်ကိုင်း၊ အင်းဝ (Jan-1)	85,000/-
မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင် (ပန်းပုံတော်)၊ စစ်ကိုင်း၊ အင်းဝ (Dec-24)	85,000/-
တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကလေး၊ ထပ်မံမေ ကတ္တူ (Jan-1)	135,000/-
ပုဂံ၊ ဇွယ်တော်လေးဆူ၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပုပ္ဖိုး၊ ပခုက္ကူ (Dec-24/Jan-1)	125,000/-
လွိုင်တော်၊ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကလေး၊ ထပ်မံမေ ကတ္တူ (Dec-24)	175,000/-
ကလေး၊ ဝိုင်တောင်၊ စစ်ကိုင်း (Dec-24)	110,000/-

Ph: 09 979252121, 09 421030814, 09 979252020, 09 979252424

**ခါကာဘိုရာဇီ ကားမျိုးစုံစင်လုံးငှါးအထူးလျော့စျေး**

- > တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ မွေတော်ကတ္တူ၊ ထပ်မံမေလီလီ 0973257853
- > ပုဂံ (ရွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပခုက္ကူ၊ ပုပ္ဖိုး အပတ်စဉ်(သောကြာ) 09440023997
- > ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ(စုနုဒွီ) (စား/တည်းခိုခန်း-၃ခန်းခန်း/-) 0943160345
- > ငွေဆောင်(စား/တည်းခိုခန်း- ၂ ညအိမ်၊ ၃ရက်- ၅ခန်းခန်း/-)

**ဖခင်အမည်မှန်**  
မိုးကောင်းမြို့၊ ကျွန်းပင်သာကျေးရွာ  
အုပ်စု၊ စံပီရိကျေးရွာနေ မောင်ကိုဆန်း  
၏ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးဒေါ်ဝါရတ်/ဝ/မကတ(နိုင်)ဝ ၂၂၅၈၇၂ ဖြစ်ပါသည်။

**ဝန်ထမ်းအဖြစ်အလိုရှိသည်**  
Electrical စာတွေ့၊ လက်တွေ့  
သင်ကြားပေးနိုင်သော ကျွမ်းကျင်  
ဆရာကျား(၂) ဦးအလိုရှိသည်။  
Ph: (09) 73020803, 420313719

**မီး သတိပြု**

**ရွှေပလ္လင်**  
Celebrating 8<sup>th</sup> year Anniversary!

- 1 ဟံသာဝတီ
- 2 Ocean (North Point)
- 3 Junction-8
- 4 Junction Square
- 5 Junction Mawtin
- 6 တောင်ခုံ (City Mart)
- 7 ဂမန်းပွင့် (တိုက်လေး)
- 8 ဂမန်းပွင့် (ကမ္ဘာအေး)
- 9 ရွှေပြည်သာ (PT Power)
- 10 Myanmar Plaza **Coming Soon!**
- 11 UFC **Coming Soon!**
- 12 ဂမန်းပွင့် (လှည်းတန်း) **Coming Soon!**

အလှူမင်္ဂလာပွဲများအတွက် အထူးအော်ဒါများ လက်ခံပါသည်။  
၃၇၊ ဟံသာဝတီလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်၊ ဖုန်း - ၀၁-၅၃၈၇၃၆

**ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING**

Side View      Front View

**TRW** No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon  
T: 09-258.81.38.38  
F: 09-258.81.37.37  
G: 09-258.81.46.46

အမှတ်(၃၁)၊ အနန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်။

**အသိပေးကြေညာချက်**  
ကျွန်တော်များ ပါတနာကတိုဆားပစ် ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Partner Cargo Service Co., Ltd.) မှ ကုမ္ပဏီကတ်မှရင်း ပျောက်ဆုံးသွားကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**အမည်မှန်**  
မြစ်ကြီးနားမြို့၊ အောင်နန်းရပ်ကွက် နယ်မြေ(၆)၊ အိမ်အမှတ်(၁၀၀၉)နေ ဒေါ်သီတာမြင့်/ဝ/မကတ(နိုင်)ဝ ၂၁၃၉၇၅ ၏ အမည်မှန်မှာ ဒေါ်မြင့်သီတာ ဖြစ်ပါသည်။

**မောင်နှမအဖြစ်မှထုတ်ပယ်ကြောင်း**  
မောင်သန်းထိုက်/ဝ/၂/၂၂ကမ(နိုင်)ဝ ၀၀၀၄၄၇ သည် မောင်နှမများအား စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်ပါသဖြင့် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝသည် မောင်နှမများနှင့် လုံးဝမသက်ဆိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။  
စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ။  
ဒေါ်သန်းမွှေး  
[ဝ/၂/၂၂ကမ(နိုင်)ဝ ၀၀၀၄၄၇]

**ADVANCE YOUR CAREER WITH A BUSINESS DEGREE**  
ROBINSON Business School

**Education for Business Leaders**

- HEC WU | Ranked among the World's Top 3% Universities (QS Ranking & The Times)
- Executive Master in Advanced Management **NEW**
- Ranked among Poland's Top Private Universities (Wprost)
- Master of International Management (MIM)
- MBA-MIM (Dual Masters) **MOST POPULAR**
- Premium Private University in Switzerland
- Bachelor of Business Administration (3-year)
- Bachelor of Business Administration (Top-up)
- Master of Business Administration (MBA) **NEW**
- Doctor of Business Administration (DBA) **NEW**
- LPU | Awarded Prestigious Philippine Quality Award  
Rated Category "A" University (CHED)
- Master of Business Administration (MBA) **NEW**
- Doctor of Business Administration (DBA) **NEW**

**Scholarship ထုတ်ဆိုပွဲ December Intake!**

၀၉ ၄၃၁၉၆၂၁၁/၀၉ ၄၂၀၀၅၃၅၃၆      City Campus  
enquiry@rbsmm.com      206-E, Level-1  
Robinson Business School      La Pyayl Wun Plaza  
www.rbsmm.com      Alan Pya Pagoda Rd  
Dagon Tsp, YGN

**နေရာထိုင်းဆောင်ထား**

Since 2001

**Rain Flower**

3 Years

အရောက်ပို့  
တပ်ဆင်  
ရှင်းပြ

ကြည်မြင်တိုင်  
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၀  
          - ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၀

မြောက်ဥက္ကလာပ  
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၅၅၆၇၀  
          ၉-ခိုင်၊ ပြည်လမ်း  
ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၅၆  
ပေါက်တောင်၊ အင်းစိန်  
ဖုန်း - ၀၁-၆၄၃၇၅၈  
          - ၀၉-၇၃၁၂၆၀၅၇  
          - ၀၉-၃၀၄၇၁၆၅၄

နေပြည်တော်  
ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၈၈၈၀  
          - ၀၉-၃၁၁၃၆၂၆၀

မန္တလေး  
ဖုန်း - ၀၉-၄၂၁၀၈၈၄၂၂  
          - ၀၉-၆၅၀၀၄၀၃













# ၂၀၁၅ ငွေးကောက်ပွဲလွတ်တော်ဘေးသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဏ္ဍဝင်ပုံစံ

အချက်အလက်များ - ၂

ဒီဇင်ဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၅

» စာမျက်နှာ ၁ မှ

စဉ်	မိသားစုနယ်	မိသားစုအရွယ်ရပ်	မိသားစုအရွယ်ရပ်			မိသားစုအရွယ်ရပ်	ပယ်/ပျောက်နေသောအတွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပါတီ/တစ်သီးပုဂ္ဂလ	ရရှိသည့်ပိုင်လုံး			ပိုင်လုံးစာရင်း
			မိသားစု	ဦးစွာပိုင်	ပေါင်း		ပယ်	ပျောက်	ပေါင်း			ပိုင်	ဦးစွာပိုင်	ပေါင်း	
၂၅၉	ဗိုလ်မိသားစုနယ်	၅၄၇၅၅	၄၆၆၅၀	၀၉၈၃	၄၈၆၆၃	၈၈. ၈၅	၃၅၀၉	၄၃	၃၅၅၂	ဦးစော်ကြည်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅၅၅	၉၃၉	၃၆၄၉၄	၃၃. ၅၀%
										ဦးကျော်ကျော်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၉၂	၆၃	၈၅၅	၀. ၉၃%
၂၅၉	ဗိုလ်မိသားစုနယ်	၅၄၇၅၅	၄၆၆၅၀	၀၉၈၃	၄၈၆၆၃	၈၈. ၈၅	၃၅၀၉	၄၃	၃၅၅၂	ဦးစော်ကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅၅၅	၉၃၉	၃၆၄၉၄	၃၃. ၅၀%
										ဦးကျော်ကျော်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၉၂	၆၃	၈၅၅	၀. ၉၃%
၂၅၉	ဗိုလ်မိသားစုနယ်	၅၄၇၅၅	၄၆၆၅၀	၀၉၈၃	၄၈၆၆၃	၈၈. ၈၅	၃၅၀၉	၄၃	၃၅၅၂	ဦးစော်ကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅၅၅	၉၃၉	၃၆၄၉၄	၃၃. ၅၀%
										ဦးကျော်ကျော်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၉၂	၆၃	၈၅၅	၀. ၉၃%
၂၅၉	ဗိုလ်မိသားစုနယ်	၅၄၇၅၅	၄၆၆၅၀	၀၉၈၃	၄၈၆၆၃	၈၈. ၈၅	၃၅၀၉	၄၃	၃၅၅၂	ဦးစော်ကျော်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅၅၅	၉၃၉	၃၆၄၉၄	၃၃. ၅၀%
										ဦးကျော်ကျော်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၇၉၂	၆၃	၈၅၅	၀. ၉၃%



# ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲလွှတ်တော်အစည်းအဝေးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဏ္ဍဝန်များ

ဒီဇင်ဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၅

အချုပ်ကိုင်သူများနှင့်

### »» စာမျက်နှာ ၂ မှ

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်	မဲဆန္ဒစနစ်	မဲလေးညွှန်းစရ			မဲလေးညွှန်းစရစ်ရာနှုန်း	ပယ်ချ/ပယ်တင်ခံရသူ			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပိတ်/တစ်ဦးပျဉ်း	ရရှိသည့်ပိုင်လုံး			ပိုင်လုံး ရာခိုင်နှုန်း
			မဲစုံ	ဗဟိုစုံ	ပယ်ချ		ပယ်ချ	ပယ်ချ	မဲစုံ			ဗဟိုစုံ	ပယ်ချ	မဲစုံ	
၂၆၇	မောင်ပယ်မဲဆန္ဒနယ်	၂၂၂၇	၁၅၂၅	၁၀၅၂	၁၅၀၈	၆၉.၁၀	၃၀၁၅	၈	၃၀၂၃			၁၀၂၆	၁၀၈၅	၁၂၉၃	
										ဦးစိုင်းစိန်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၉၅	၆၁၄	၅၅၀	၄၅.၂၂%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၈၆	၁၀၀	၁၀၀၆	၈.၈၇%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၂၁	၂၀၄	၅၃၅	၅.၆၄%
										ဒေါ်နန်းကျော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၀၀	၁၆၀	၂၂၀	၁၈.၂၈%
၂၆၈	ပိုင်ပန်မဲဆန္ဒနယ်	၁၅၀၆	၈၀၈	၂၃၃	၁၀၃၀	၆၅.၇၃	၁၀၇၀	၄၄	၁၀၁၄			၇၀၃	၂၂၈	၉၃၇	
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၀၆	၁၇၀	၁၂၆	၁၃.၃၆%
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၁၉၇	၁၄၅	၆၅၃	၆.၅၃%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၂၇၂	၃၉	၃၀၁	၃.၀၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၁၁၅	၂၂၂	၁၅၂	၁၆.၂၈%
၂၆၉	လာရှီမဲဆန္ဒနယ်	၁၅၀၇	၉၀၇	၆၅၅	၉၀၅	၅၅.၃၈	၆၅၅	၂၁	၆၇၅			၅၅၅	၆၅၅	၉၀၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	ကိုးကန့်ဒီမိုကရေစီနှင့် ညီညွတ်ရေးပါတီ	၈၅၅	၃၅	၈၉၀	၅.၇၃%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၁၅၀	၂၃၅	၃၈၅	၁၈.၈၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၆၀	၅၈	၆၀၂	၆.၇၈%
										မောင်တင်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၅၅	၅၅	၃၀၅	၃.၅၃%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၅၅	၁၀၅	၂၆၅	၃.၂၃%
										ဦးစိုင်းအောင် (မ)မောင်	မောင်တင်အောင် (မ)မောင်	၁၅၅	၂၅	၁၈၅	၁.၉၅%
၂၇၀	သိန္နဲမဲဆန္ဒနယ်	၄၅၀၆	၂၂၀၃	၂၃၀	၂၉၇၃	၆၈.၉၆	၂၄၅၃	၁၈	၂၄၇၁			၁၄၈၆	၂၄၅	၂၇၃၁	
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၄၀	၁၄၆	၆၀၀	၂.၄၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၂၅၃	၁၀၀	၂၇၃	၁.၂၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၈၃၅	၁၅၄	၈၄၄	၃.၄၅%
										ဒေါ်နန်းကျော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၀	၃၀၂	၃၉၅	၁၈.၀၄%
										ဒေါ်နန်းကျော်	တစ်ဦးပျဉ်း	၅၅	၂၆	၅၅	၂.၅၅%
၂၇၁	တန့်ဆည်မဲဆန္ဒနယ်	၁၀၅၃	၅၃၃	၂၅၅	၇၈၅	၇၄.၆၀	၆၅၃	၆၂	၆၉၅			၆၅၅	၅၃၃	၇၈၅	
										ဒေါ်နန်းကျော်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၁၀၅	၂၅	၁၃၀	၂.၆၈%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၇၃၅	၅၅	၇၉၀	၉.၆၆%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၁၅၅	၅၅	၁၅၅	၁.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၆၅၅	၄၅	၇၀၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၅၅	၅၅	၅၅	၀.၅၅%
၂၇၂	မိုင်းဆုံမဲဆန္ဒနယ်	၃၅၅	၂၃၅	၅၅	၂၈၅	၆၅.၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅			၃၅၅	၃၅၅	၃၅၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဒေါ်နန်းကျော်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										မောင်တင်အောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
၂၇၃	ကျောက်မဲဆန္ဒနယ်	၃၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅	၆၅.၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅			၃၅၅	၃၅၅	၃၅၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	တောင်(မောင်)အမျိုးသားပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
၂၇၄	သီပေါမဲဆန္ဒနယ်	၃၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅	၆၅.၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅			၃၅၅	၃၅၅	၃၅၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	တစ်ဦးပျဉ်း	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
၂၇၅	အောင်တန်းမဲဆန္ဒနယ်	၃၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅	၆၅.၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅			၃၅၅	၃၅၅	၃၅၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	တောင်(မောင်)အမျိုးသားပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
၂၇၆	နမ့်ငယ်မဲဆန္ဒနယ်	၃၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅	၆၅.၅၅	၃၅၅	၅၅	၃၅၅			၃၅၅	၃၅၅	၃၅၅	
										ဦးစိုင်းအောင်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဒေါ်နန်းကျော်	နိုင်ငံတော်စိုးမိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	တစ်ဦးပျဉ်း	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%
										ဦးစိုင်းအောင်	တောင်(မောင်)အမျိုးသားပါတီ	၃၅၅	၃၅	၃၅၅	၅.၅၅%









# ၂၀၁၅ ငွေ့ကောက်ပွဲလွတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဏ္ဍပုံရိပ်

ဒီဇင်ဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၅

အချုပ်ပိုင်စာမျက်နှာ-၇

»» စာမျက်နှာ ၆ မှ

စဉ်	မိသားစုနယ်	မိသားစုစဉ် နံပါတ်	မိသားစုဦးရေ			မိသားစု နာရီအရေအတွက်	ပယ်/ပျက်/မရေလကွက်			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပိုင်/တစ်သိပ္ပံလ	ရရှိသည့်ပိုင်လုံး			ပိုင်လုံး နာရီအရေအတွက်	
			မိသားစု	မြို့အိမ်	မိသားစု		ပယ်/ပျက်	မရေလကွက်	ပယ်			ပျက်	မရေလကွက်	မိသားစု		မြို့အိမ်
၃၀၅	ပုသိမ်မိသားစုနယ်	၂၇၇၅၅	၁၈၇၈၄၇	၁၃၃၀၄	၂၀၀၀၅၀	၇၇၀	၃၁	၁၀၀၀၄	၁၉၇	၁၀၃၀၀						
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၂၈၄၇	၁၇၁	၃၀၃၈	၁၀၇၅%
											ဦးခင်မောင်ရီ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၁၁၇၈၀၄	၆၃၇၃	၁၀၃၀၆၃	၇၉.၈၂%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၆၀၇၇၀	၆၄၂၇	၆၇၃၅၈	၉၁.၂၀%
											ဦးပုဆိုးသိန်းစွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၂၄၄၈	၂၅၂	၂၆၉၇	၁၀၄.၀%
											ဒေါ်သိန်းသန်းစွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၃၆၇၀	၁၃၀	၃၈၀၀	၁၀၂.၉%
၃၀၆	ဝလံပိုင်မိသားစုနယ်	၁၂၉၅၉၇	၉၃၀၈၃	၇၉၂၀	၁၀၀၀၀၃	၈၀	၅၄	၇၆၅၇	၃၃၆	၈၀၇၀						
											ဦးတင်ထွတ်	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၉၁၀၃၃	၃၀၀၄	၉၃၈၂၈	၉၇.၈၇%
											ဦးမြသန်းစွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၂၆၇၃	၂၄၂	၂၉၁၅	၉၁.၀၅%
											ဦးမြသိန်းစွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၈၃၈	၁၀၇၅	၁၉၄၅	၂၀.၈%
											ဦးတင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၄၉၇၃၃	၃၄၂၃	၅၂၁၅၆	၅၆.၅၂%
၃၀၇	မင်းမာပိုင်မိသားစုနယ်	၇၇၇၂၈	၆၃၆၆၆	၃၃၇၄	၆၇၀၆၀	၈၈	၅၇	၃၇၉၂	၃၄၀၀	၆၃၉၂						
											ဦးကျော်မောင်စွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၀၇၄	၆၀	၁၀၂၄	၁၀.၈%
											ဦးမောင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၃၂၄၂	၁၄၃	၃၃၈၅	၃၂.၂%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၆၂၄	၅၂	၁၆၇၆	၂.၇၉%
											ဦးမောင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၂၁၀၈	၁၈၅၂	၂၂၆၂	၃၈.၂%
၃၀၈	မြန်မာနိုင်ငံမိသားစုနယ်	၁၆၅၆၆၇	၁၀၉၃၈၄	၆၇၀၄	၁၂၅၅၈၈	၇၅	၉၉	၇၂၇	၂၆	၇၂၉၃						
											ဦးခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၇၂၃၁	၃၄၉၇	၇၄၇၀	၆၄.၇၃%
											ဦးခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၂၄၁၅	၁၀၇	၂၅၂၂	၂.၁၅%
											ဦးမြသိန်းစွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၇၁၂	၇၇	၁၇၈၉	၁၀.၅%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၇၅၁၆	၂၈၀၀	၃၈၇၁၆	၉၂.၆၄%
၃၀၉	မြိုင်မိသားစုနယ်	၇၇၉၅၇	၅၆၆၇၈	၃၉၂၃	၆၀၆၀၇	၇၆	၇၅	၃၂၇၅	၅၂	၃၃၂၇						
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၀၂၃	၇၆	၁၀၉၉	၂.၁၀%
											ဦးခင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၂၃၃	၁၃၃	၁၄၂၆	၂.၅၇%
											ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၃၆၆၅၃	၂၀၇၄	၃၈၇၂၇	၆၈.၂၄%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၆၆၅၃	၂၅၃	၃၇၁၈၆	၉၂.၆၄%
၃၁၀	အင်္ဂါမိသားစုနယ်	၁၇၇၅၇၇	၁၀၆၂၅၆	၁၇၁၀၆	၁၂၉၃၅၂	၈၂	၀၂	၁၁၇၇၂	၂၈	၁၁၈၀၂						
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၇၄၀	၃၃၂	၃၈၇၂	၃.၂၅%
											ဦးမောင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၄၈၂	၆၆၇၁	၃၉၁၉၃	၃၃.၅၈%
											ဦးမောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၅၇၆၆၃	၃၇၃၆	၆၂၄၀၃	၅၁.၀၆%
၃၁၁	မြောင်မြိုင်မိသားစုနယ်	၂၈၅၃၉၀	၁၇၃၀၁၅	၉၄၈၄	၁၆၂၅၉၉	၇၂	၆၀	၈၄၃၈	၆၂	၈၅၀၂						
											ဦးကျော်စွာ	ကရင်ပြည်သူပေါ့	၅၉၃၆	၃၀၅	၆၂၄၂	၄.၀၇%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၅၇၃၁၂	၄၀၇၅	၆၁၃၈၇	၅၂.၆၅%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၈၁၅	၄၉၆၆	၆၃၀၂၁	၅၀.၃၂%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၁၆၃၈	၈၃	၁၇၂၁	၀.၁၃%
											ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၉၉၁	၀၁၆	၁၀၀၇	၀.၇၀%
၃၁၂	အင်္ဂါမိသားစုနယ်	၁၇၉၀၀၀	၉၆၇၃၃	၇၀၉၆	၁၀၃၈၂၉	၇၄	၆၇	၉၇၃၄	၃၀၆	၁၀၃၅၇						
											ဦးခင်မောင်စွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၃၂၄	၄၃၀	၅၇၅၄	၆.၀၄%
											ဦးမောင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၃၃၅	၁၇၇	၃၅၁၂	၃.၇၆%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၃၃၅	၃၃၅	၃၆၇၀	၃.၈၃%
											ဦးကျော်စွာ	ကရင်ပြည်သူပေါ့	၄၅၅	၂၉၃	၇၄၈	၀.၇%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၃၇၅၂	၂၅၃	၃၉၀၅	၃.၁၇%
၃၁၃	ဝါးလမ်းမိသားစုနယ်	၂၈၅၃၅၇	၁၇၃၀၁၅	၉၄၈၄	၁၆၂၅၉၉	၇၂	၆၀	၈၄၃၈	၆၂	၈၅၀၂						
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၃၃၀	၃၂၅	၅၇၅၅	၆.၀၄%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၃၃၀	၃၃၅	၅၇၅၅	၆.၀၄%
											ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၆၃၃၀	၂၆၃	၆၅၉၃	၄.၀၈%
											ဦးကျော်စွာ	ကရင်ပြည်သူပေါ့	၃၂၀	၃၃၂	၃၂၃	၀.၂%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	မိသားစုပြည်သူပေါ့	၁၇၇၁	၃၂	၁၈၀၃	၀.၂၅%
											ဦးကျော်စွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၈၈၄	၃၈၀	၄၂၆၄	၅.၃၂%
၃၁၄	လှည့်မိသားစုနယ်	၂၈၅၃၅၂	၁၇၃၀၁၅	၉၄၈၄	၁၆၂၅၉၉	၇၂	၆၀	၈၄၃၈	၆၂	၈၅၀၂						
											ဦးကျော်စွာ	ကိုးရောင်းသားရည်လုံးညီညွတ်ရေးပေါ့ပေါ့	၄၆၈၈	၂၃၄	၄၉၂၂	၃.၆၇%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၃၃၃၆	၁၇၇	၃၅၁၃	၂.၇၆%
											ဦးကျော်စွာ	ကရင်ပြည်သူပေါ့	၃၅၀၀	၁၅၂	၃၆၅၂	၀.၈၉%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၄၂၃၈	၃၃၅	၄၅၇၃	၃.၃၄%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၅၃၃၃	၃၇၆	၅၇၀၉	၅.၆၅%
၃၁၅	မဟာမြိုင်မိသားစုနယ်	၂၈၅၃၅၇	၁၇၃၀၁၅	၉၄၈၄	၁၆၂၅၉၉	၇၂	၆၀	၈၄၃၈	၆၂	၈၅၀၂						
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၃၃၈	၅၅၃	၆၃၉၁	၄.၃၇%
											ဦးကျော်စွာ	ကရင်ပြည်သူပေါ့	၃၆၆၀	၁၇၅	၃၈၃၅	၀.၉၇%
											ဦးကျော်စွာ	မြန်မာနိုင်ငံတော် သူ့လယ်သမားပွဲ ဖြစ်တိုးတက်ရေးပေါ့ပေါ့	၅၃၃၃	၃၇၆	၅၇၀၉	၅.၆၅%
											ဒေါ်ခင်မောင်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၅၃၃၃	၃၇၆	၅၇၀၉	၅.၆၅%
											ဦးကျော်စွာ	အမျိုးသားစီးပွားရေး အဖွဲ့ချုပ်ပေါ့	၆၃၃၃	၃၇၆	၆၇၀၉	၆.၆၅%
											ဦးကျော်စွာ	မဟာမြိုင်မိသားစုနယ်	၁၀၇၅	၆၆	၁၁၄၁	၀.၇၇%
											ဦးကျော်စွာ	မဟာမြိုင်မိသားစုနယ်	၃၃၃၁	၃၅	၃၃၆၆	၀.၇၅%



# ၂၀၁၅ ငွေးကောက်ပွဲလွတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှု

အချုပ်ပိုင်တမျက်မှာ-၈

ဒီဇင်ဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၅

## »»» စာမျက်နှာ ၇ မှ

စဉ်	မိသားစုနာမည်	မိသားစု ဦးရေ	မိသားစုဦးရေ			မိသားစု ဝင်ရောက်မှုနှုန်း	ပယ်/ချော့/မကုလေး			ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်	ပုဂ္ဂိုလ်/အဖွဲ့အစည်း	ရရှိသည့်မဲခံရမှု			မဲခံရမှု နှုန်းနှုန်း
			မိသားစု	ကျား	မိန်းမ		ပယ်	ချော့	မကုလေး			မဲခံရမှု	မဲရရှိသူ	မဲရရှိရာ	
၃၀၆	မအူပင်မိသားစုနာမည်	၂၂၂၇၉	၁၆၆၁၁၃	၈၂၃၁	၁၇၄၃၃၅	၇၈.၂၆	၉၉၈၈	၁၆၃	၁၀၁၅၁			၁၅၅၅၂	၈၂၃၀	၁၆၃၁၃	၁၀.၅၁%
										ခေါင်တင်	ခေါင်တင်ပြည်သူ့ပါတီ	၁၄၅၈	၃၇	၁၅၉၅	၁၀.၅၁%
										ဦးစံစိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၈၉၁၁	၃၂၃	၈၂၁၈	၅၀.၀၂%
										ဦးစံစိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၈၅၆	၉၁	၂၉၄၆	၁၃.၀၈%
										ဦးဦးကျွန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၅၁၅၅	၄၈	၅၂၀၃	၄.၆၂%
										ခေါင်တင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၁၆၅၅	၅၅	၁၇၁၀	၁၀.၀၅%
၃၁၇	လမ်းတစ်နားမိသားစုနာမည်	၁၅၉၈၈	၁၃၄၄၅	၈၆၅၇	၁၅၂၁၅	၇၉.၀၅	၈၃၀၀	၄၅၅	၈၇၅၅			၁၂၄၇၂	၈၆၅၇	၁၃၄၄၄	၁၀.၅၁%
										ဦးကြည်ညိုညို(ခ)ဦးကြည်ညို	ညီညွတ်ရေးဒီမိုကရေစီပါတီ (UDP)	၁၁၂၉	၂၇	၁၁၅၆	၁၀.၈၅%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၉၆၁	၁၅၅	၃၁၁၆	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၃၂၁၁	၁၈၅	၃၃၉၆	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၅၆၅	၃၁၅	၅၉၈၀	၄.၅၆%
										ဦးမောင်စိုင်း	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၃၁၃၃	၂၃၀	၃၃၆၃	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၄၂၇၅	၂၅၅	၄၅၃၀	၃.၅၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၁၆၂၂	၅၅	၁၆၇၇	၁.၆၆%
										ခေါင်တင်	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၄၈၅၅	၄၆၃	၅၃၁၈	၄.၀၁%
၃၁၈	ညောင်ဘုန်းမိသားစုနာမည်	၁၅၈၀၅	၁၂၈၀၅	၅၅၀၀	၁၈၂၆၆	၈၄.၄၉	၈၂၆	၂၂၈	၈၅၅၄			၁၀၄၆၁	၅၅၀၀	၁၈၂၆၆	၁၀.၅၁%
										ဦးစိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၃၉	၁၁၁	၃၃၅၀	၂.၀၈%
										ဦးမောင်စိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၃၃၀	၈၅	၂၄၁၅	၂.၀၈%
										ဦးမောင်စိုင်း	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၁၃၁၃	၉၉	၁၄၁၂	၁.၁၅%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၆၁၆	၅၅	၃၆၇၁	၃.၂၃%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၅၆၅	၄၄၄	၆၀၁၅	၆.၀၄%
၃၁၉	မစုပြင်မိသားစုနာမည်	၁၃၉၅၃	၁၀၀၅၇	၈၉၅၇	၁၀၉၅၃	၇၈.၂၂	၆၃၅	၁၅၇	၇၀၅၄			၉၃၅၅	၈၉၅၇	၁၀၉၅၃	၁၀.၅၁%
										ဦးကြည်ညို	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၂၉၅၅	၃၈၁	၃၂၃၆	၃.၂၂%
										ဦးစံစိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၈၅၅	၃၁၃	၆၂၆၈	၆.၀၁%
										ဦးစိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၃၃	၄၈၈	၄၀၂၁	၃.၀၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၂၃၈	၅၅	၂၂၉၃	၂.၀၈%
၃၂၀	မာပုံမိသားစုနာမည်	၂၁၃၃၆	၁၂၈၃၃	၇၅၀၀	၁၃၅၅၃	၆၆.၄၁	၇၅၆	၄၄၅	၇၇၂၈			၁၂၇၅၁	၆၅၀၀	၁၃၅၅၃	၁၀.၅၁%
										ဦးစိုင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၄၃၅	၃၅၅	၃၅၇၀	၃.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၂၁၃၃	၅၅	၂၂၀၄	၁.၇၅%
										ခေါင်တင်	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၂၅၆၆	၃၅	၂၆၀၂	၂.၀၅%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၅၆၅	၃၁၃	၇၃၇၉	၅.၆၆%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၂၃၉	၅၅	၃၂၉၄	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၁၃၁၃	၅၅	၁၃၆၈	၁.၁၅%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၈၅	၃၆၅၄	၃.၀၀%
၃၂၁	တိုက်လားမိသားစုနာမည်	၂၆၁၀၅	၁၃၉၈၃	၇၅၀၀	၁၆၆၅၃	၆၃.၉၈	၁၁၅၃	၉၅	၁၀၈၅၉			၁၂၈၂၅	၇၅၀၀	၁၆၆၅၃	၁၀.၅၁%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၉၃၂	၁၁၃	၄၀၄၅	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၆၂၂၂	၁၅၅	၆၃၇၇	၂.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၅၆၅	၅၅	၅၆၂၀	၅.၅၂%
										ဦးမောင်စိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၅၆၅၅	၅၅	၅၇၁၀	၅.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၂၃၉	၅၅	၃၂၉၄	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးမောင်စိုင်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
၃၂၂	ကျိုင်းတုံမိသားစုနာမည်	၁၃၇၁၆	၉၉၅၁	၄၃၃၃	၁၃၂၅၅	၇၅.၈၂	၇၉၅	၃၅၂	၈၃၀၀			၉၀၂၅	၄၃၃၃	၉၅၅၅	၁၀.၅၁%
										ဦးကျော်စန်း	ဒီမိုကရေစီပါတီ (ပြန်လှ)	၃၃၃၈	၅၅	၃၃၉၃	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၆၃၃	၅၅	၃၆၈၈	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	ကရင်ပြည်သူ့ပါတီ	၃၆၃၃	၅၅	၃၆၈၈	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
၃၂၃	တေးရုံမိသားစုနာမည်	၁၆၅၅၅	၁၀၇၀၅	၅၈၅၀	၁၈၅၅၅	၆၆.၁၈	၇၅၅	၃၅၂	၇၅၅၅			၉၅၅၅	၅၈၅၀	၁၈၅၅၅	၁၀.၅၁%
										ခေါင်တင်	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၅၅၆၅	၅၅	၅၆၂၀	၅.၀၀%
										ခေါင်တင်	ပြန်လှည့်ခရိုင်ကောင်စီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	အမျိုးသားစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%
										ဦးကျော်စန်း	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	၃၅၆၅	၅၅	၃၆၂၀	၃.၀၀%

**တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆန္ဒမဲရရှိမှုအခြေအနေနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆန္ဒမဲရရှိမှုအခြေအနေကို ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။**